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Het verslag bestaat uit: 

• Beknopte, zakelijk weergave van de vergadering per agendapunt;

• De Vraag & Antwoord (V&A), per mail gedeeld op 17 mei 2024 met de ledenraad;

• De besluitenlijst;

• De actielijst.

Datum : 25 mei 2024 
Tijdstip : 10.00 – ca 12:00 uur 
Locatie : KNVB Campus te Zeist 

Aanwezig 
Technisch voorzitter : Albert van Wijk 
Ledenraad : Theo Aaldering, Theo Beckers, Gery Bisseling, Henk 

Bolhaar, Piet-Jan Boringa, Jan Bosch, Gert-Jan 
Bravenboer, Henk Douwsma, Stuart Dekker, Jill Eekhart, 
Ludo Goudkuil, Ruben van der Hoeven, Henk Hoiting, 
Adriana Romkema, Wim Kiggen, Ingrid Kloosterman, 
Frank van Mil, Jos Op ’t Eijnde, Betty Schelle, Caspar 
Tondeur, Bé Veen, Simone van de Ven, Erwin Visser en 
Evert Woltjes 

Directeur-bestuurder : Jan Dirk van der Zee 
Directeur operations : Meta Römers 
Bestuurssecretaris : Mark van Berkum 
Bondsvoorzitter : Just Spee 
Raad van toezicht : Albert van Wijk, Janneke Brink, Tjienta van Pelt, Hassan 

Bettani en Jos Vranken 
Vanuit de arbeidsorganisatie Ron Francis (financieel directeur),  

Lennard van Ruiven (directeur voetbalontwikkeling) 
Gijs de Jong (secretaris-generaal),  
Hans Schelling (operationeel manager) 
Guus Posthumus (hoofd competitie) 

Diverse medewerkers van de KNVB 
Adviserende leden : Reglementscommissie – Folkert van Gansewinkel 

Overige belangstellenden 
Afwezig 
Ledenraad : Koert Hetterscheidt (gemachtigde Erwin Visser) 

Martijn Min (gemachtigde Jill Eekhart) 
Rick Palm (gemachtigde Evert Woltjes) 
Bert Riemeijer (gemachtigde Henk Hoiting) 
Bart Kuipers (geen machtiging afgegeven) 
Gerwin van Beusichem (geen machtiging afgegeven) 
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1. OPENING

Albert van Wijk opent de vergadering en heet de aanwezigen welkom. Een bijzonder welkom aan 

bondsvoorzitter Just Spee. Het is zijn laatste ledenraadsvergadering als bondsvoorzitter.  

Albert van Wijk geeft aan dat er de afgelopen tijd door een daartoe samengestelde 

voordrachtscommissie is gezocht naar een nieuwe technisch voorzitter voor de vergaderingen van de 

ledenraad. Dat is gelukt. Door de commissie is aan de ledenraad gemeld dat de nieuwe technisch 

voorzitter deze vergadering nog niet zou voorzitten. Om deze reden neemt spreker cf. de 

reglementen deze taak tijdens deze voorjaarsvergadering op zich. Ook dat meldde de commissie al 

aan de ledenraad.   

Voor wat betreft de voorbereidingen op deze voorjaarsvergadering: het afgesproken proces is 

gevolgd. Dit houdt in dat de agenda drie weken voorafgaand aan de vergadering is verzonden. Op 14 

mei heeft in Zeist een bijeenkomst plaatsgevonden over de begroting en de agenda. Naar aanleiding 

van de agenda zijn schriftelijk vragen gesteld door de ledenraadsleden en die zijn beantwoord in de 

V&A (Vraag & Antwoord). De V&A is samen met de aanvullende stukken een week voorafgaand aan 

de vergadering verzonden. De V&A maakt ook onderdeel uit van het verslag.  

Met het oog op verslaglegging wordt het geluid van de vergadering opgenomen. 

Spreker doet ter vergadering het voorstel om na 2.1.Berichten van verhindering door te gaan met de 

benoemingen, zijnde agendapunt 7. Dit in verband met de voordracht en benoeming van de nieuwe 

technisch voorzitter, Ber Damen. Ber Damen is aanwezig maar kan niet de hele vergadering blijven.  

Daarna vervolgen we de agenda vanaf agendapunt 2. Mededelingen. Er is geen bezwaar.  

2.1 Berichten van verhindering  

Berichten van verhindering worden gemeld door bestuurssecretaris Mark van Berkum (verwerkt in het 

overzicht aan-/afwezigen, pag 1). Door verstrekte machtigingen zijn in totaal 28 stemmen 

vertegenwoordigd ter vergadering.  

7. (HER)BENOEMINGEN

7.1 Benoeming nieuw technisch voorzitter ledenraad amateurvoetbal 

Albert van Wijk geeft het woord aan één van de leden van de selectiecommissie, Bé Veen. 

Bé Veen geeft aan dat de selectiecommissie heeft bestaan uit drie leden van de ledenraad (Piet-Jan 

Boringa, Gert-Jan Bravenboer en Bé Veen), één lid van de raad van toezicht (Hassan Bettani) en de 

directeur-bestuurder (Jan Dirk van der Zee). Eerst is het profiel aangescherpt waarin nu onder andere 

is opgenomen dat de technisch voorzitter ook de werkconferenties faciliteert en/of begeleidt.  

Aan de hand van het profiel is er een lijst gemaakt van tien kandidaten, waarvan er uiteindelijk drie 

zijn geselecteerd. Eén is om persoonlijke redenen afgehaakt en met de twee andere kandidaten zijn 

gesprekken gevoerd. Spreker geeft aan dat er weinig verschil zat tussen de twee kandidaten. Het 
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kwam daarmee aan op ‘fingerspitzengefühl’. Uiteindelijk is er unaniem besloten om de heer Ber 

Damen voor te dragen als nieuwe technisch voorzitter voor de vergaderingen van de ledenraad.  De 

leden van de selectiecommissie wilden allemaal een technisch voorzitter die de bijeenkomsten van de 

ledenraad, waarin een grote schakering van mensen en opvattingen aanwezig is, in goede banen 

leidt. De commissie is ervan overtuigd dat Ber Damen dat met zijn achtergrond en ervaring goed zal 

kunnen.  

Ber Damen krijgt het woord om zich voor te stellen. Hij geeft samengevat aan dat hij sinds januari 

2024 lid is van het college van bestuur bij het ASG, de Almeerse Scholengemeenschap. Daarnaast 

heeft hij meerdere nevenfuncties, waaronder lid van de raad van advies van de Abdelhak Nouri 

Foundation. Hij heeft een achtergrond als organisatieadviseur, manager en bestuurder en is ooit 

begonnen als bedrijfskundige. Spreker geeft aan dat hij zich verheugd om technisch voorzitter te zijn 

van de ledenraad en op een nadere kennismaking met iedereen.  

Er wordt bij acclamatie ingestemd met de benoeming van de heer Ber Damen als nieuwe technisch 

voorzitter van de vergaderingen van de ledenraad amateurvoetbal voor de reglementaire termijn van 

3 jaar.  

7.2 (Her)benoemingen tuchtorganen amateurvoetbal 

De vergadering stemt in met de (her)benoemingen van de leden van de tuchtrechtelijke organen 

amateurvoetbal conform vastgestelde rooster.   

7.2.1 Herbenoeming landelijk hoofdaanklager 

De vergadering stemt in met de herbenoeming van de heer R. Krijtenburg tot voorzitter van het 

landelijk college van aanklagers tot en met 30 juni 2026.  

7.2.2 Herbenoeming landelijk voorzitter tuchtcommissie 

De vergadering stemt in met de herbenoeming van de heer R. Tamourt als voorzitter van de landelijke 

tuchtcommissie tot en met 30 juni 2027.  

7.2.3 Herbenoeming voorzitter tuchtcommissie Noord/Oost 

De vergadering stemt in met de herbenoeming van mevrouw C.K. ten Cate als voorzitter van de 

tuchtcommissie Noord/Oost.  

7.2.4 Benoeming voorzitter tuchtcommissie Zuid 

De vergadering stemt in met de benoeming van de heer M. van Essen tot voorzitter van de 

Tuchtcommissie Zuid.  

7.2.5 Benoeming voorzitter commissie van beroep 

De vergadering stemt in met de benoeming van de heer R.J. van Beusekom tot voorzitter van de 

commissie van beroep.  

7.2.6 (Her)benoeming leden beroepscommissie licentiezaken amateurvoetbal 

De vergadering stemt in met de herbenoeming van de heer J. Vredevoogd en R. Westra als lid van de 

beroepscommissie licentiezaken amateurvoetbal tot en met 30 juni 2027.  

De vergadering stemt daarnaast in met de benoeming van de heer S. van Wijk als lid van de 

licentiecommissie amateurvoetbal voor een periode van drie jaar.  
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2. MEDEDELINGEN EN INGEKOMEN STUKKEN

Agendapunt 2.1 is reeds behandeld. 

2.2 Overzicht Corporate Affairs 

Naar aanleiding van dit punt geeft Henk Bolhaar aan dat hij in de najaarsvergadering van 2023 

gevraagd heeft om een nieuwsbrief beschikbaar te stellen voor bestuurders van verenigingen met 

politieke updates. Er wordt nu elke maand een politieke update geplaatst op de website van de KNVB 

en de link naar deze pagina wordt opgenomen in de bestuurdersnieuwsbrief. Spreker is erg blij met 

deze wijze van communiceren naar clubs.  

Jan Dirk van der Zee geeft een extra toelichting op het hoofdlijnenakkoord en de BOSA-regeling.  

Voor wat betreft het hoofdlijnenakkoord heeft NOC*NSF een reactie namens de sport gegeven. Er is 

nog veel onduidelijk. Er zijn in ieder geval drie grote zorggebieden. Ten eerste, de verhoging van de 

kansspelbelasting. Dat zou kunnen betekenen dat er 12,5 miljoen euro minder naar de sport gaat. Ten 

tweede, de BTW verhoging op kaartjes voor betaald voetbalwedstrijden. Dat betekent praktisch dat 

een kaartje voor een voetbalwedstrijd voor bezoekers straks duurder wordt. Maar het heeft ook direct 

effect op de begroting van het amateurvoetbal via het convenant jeugdvoetbal. Daarbij gaat het om 

miljoenen. Ten derde is er zorg over de zogenaamde SPUK-regeling die overgeheveld wordt naar het 

gemeentefonds waardoor gemeentes minder ruimte krijgen om sport te ondersteunen. Op de 

achtergrond werkt de KNVB hard om de risico’s voor de sport en onze zorgen over het voetlicht te 

brengen. Het moet volgens Jan Dirk van der Zee daarbij vooral gaan over het belang van sport en 

bewegen, ook als stimulans voor een betere gezondheid in Nederland.  

Voor wat betreft de BOSA-regeling geeft spreker aan dat er een amendement is ingediend door 

GroenLinks-PvdA, SP en CDA met daarin het voorstel om 80 miljoen euro uit het huidige klimaatfonds 

over te hevelen naar de BOSA-regeling. De indieners hebben grote zorgen. De KNVB deelt die.  

Sportverenigingen willen hun accommodaties verduurzamen en daar is geld voor nodig. Die 

verduurzaming is goed voor iedereen. Daarvoor kan een beroep worden gedaan op de BOSA-

regeling. Maar die is nu al uitgeput voor 2024 en lang niet alle aanvragen zijn gehonoreerd. Projecten 

liggen daardoor stil. In juni wordt er in de Tweede Kamer gesproken over dit voorstel.  

Naar aanleiding van een vraag van Henk Hoiting over de kansspelbelastingverhoging waardoor 12,5 

miljoen euro minder naar de sport zou kunnen gaan, geeft Jan Dirk van der Zee aan dat het nog niet 

bekend is wat dit voor de KNVB zou betekenen.  

Er zijn geen verdere vragen en de vergadering neemt kennis van het overzicht vanuit Corporate 

Affairs, de schriftelijk gestelde vragen in de V&A dienaangaande en de antwoorden.  

2.3 Uitbreiding VOG- beleid 

Voorafgaand aan de vergadering is er schriftelijk een appèl gedaan aangaande de genoemde 

fasering. Hier is in de V&A op geantwoord. Ter vergadering worden er geen nadere vragen gesteld. 

De vergadering heeft kennisgenomen van de mededeling en de reactie in de V&A.  

2.4 Aanpassing regeling samenwerking met derden  

Voorafgaand aan de vergadering zijn er schriftelijk vragen ingediend en beantwoord. 
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Er worden geen verdere vragen gesteld en de vergadering neemt kennis van de mededeling en de 

beantwoording in de V&A.  

2.5 Update nationale teams  

Hoewel formeel een update over de nationale teams memoreert Jan Dirk van der Zee als eerste het 

amateurvoetbal en de strijd om de kampioenschappen op veel velden op dit moment. Spreker gaat 

daarnaast kort in op de campagne ‘Vier het Voetbal’ die op de socials van de KNVB veel voorbijkomt 

met behulp waarvan ook weer meegenoten kan worden van de kampioenswedstrijden.  

Voor wat betreft de nationale teams is er deze zomer natuurlijk het EK in Duitsland voor mannen. 

Verder speelt Vrouwen O19 begin juli het EK in Litouwen, speelt Vrouwen O20 het WK in Colombia 

en is er later dit jaar nog het WK Futsal voor mannen in Oezbekistan. Dat het nationale futsalteam 

zich heeft weten te plaatsen voor dit WK is een grote verrassing, waar we enorm trots op zijn. Het is 

ook een extra stimulans is voor de doorontwikkeling van futsal, onderdeel van het KNVB Strategisch 

Plan. 

Zonder verdere vragen neemt de vergadering kennis van deze mededeling. 

2.6 WK Bid 2027 (aanvullende mededeling ter vergadering) 

Jan Dirk van der Zee gaat in op de teleurstellende uitslag van het WK Bid 2027. Het bid dat ervoor 

moest zorgen dat het WK 2027 (v) naar België, Nederland en Duitsland zou komen. Het gaat nu naar 

Brazilië. Spreker spreekt zijn waardering uit voor het team dat aan het mooie bid heeft gewerkt. Alles 

gaat geëvalueerd worden en er zal rustig worden beraden op de lessen die kunnen worden geleerd 

voor eventuele toekomstige bids.  

Er worden geen vragen gesteld ter vergadering en de vergadering neemt kennis van deze 

aanvullende mededeling.  

2.7 Initiatiefvoorstel (aanvullende mededeling ter vergadering) 

Jan Dirk van der Zee bedankt Henk Hoiting en Henk Douwsma voor het ontvangen initiatiefvoorstel 

naar aanleiding van de situatie van VV Jubbega. In overleg met de twee ledenraadsleden is 

afgesproken het initiatiefvoorstel op te nemen in de V&A en nog niet als voorstel te behandelen. 

Afgesproken is ook dit zo te benoemen op deze plaats in de vergadering.  

Er is consensus over het feit dat voorkomen moet worden dat overhaast beslissingen worden 

genomen. Daarom is met de indieners overeengekomen een en ander nog eens grondig uit te 

zoeken. Ook reglementair is namelijk sprake van samenhang tussen bepalingen en bevoegdheden. 

Na de zomer zal er met de indieners worden besproken of, en zo ja welke, aanpassingen in de rede 

liggen. Indien aan de orde kan er in de najaarsvergadering van 2024 een voorstel worden 

geagendeerd.  

Henk Hoiting bevestigt de verwoorde koers en vraagt wat de actuele situatie is ten aanzien van VV 

Jubbega. Hierop wordt gereageerd door Jan Dirk van der Zee dat Jubbega uiteindelijk wegens niet 

opkomen uit de competitie is gehaald.  

Henk Bolhaar stelt dat het zijns inziens een goed initiatief is e.e.a. nog eens nader te beschouwen. 

Wel vraagt spreker te waken voor incidentenpolitiek en vooral ook reeds bestaande mogelijkheden te 

bekijken. Zo staat er in artikel 10 van het Reglement Wedstrijden Amateurvoetbal al de bepaling 
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opgenomen dat in bepaalde situaties de bestuurder amateurvoetbal een club in een lagere klasse kan 

plaatsen. Verder verzoekt spreker ook het algemeen wettelijk beginsel van redelijkheid en billijkheid 

als oplossing voor situaties als de onderhavige te betrekken. Wellicht dat reglementen dan niet 

gewijzigd hoeven te worden.  

Albert van Wijk geeft aan dat de opmerkingen zijn gehoord en worden meegenomen. Met 

inachtneming hiervan neemt de vergadering kennis van deze aanvullende mededeling.  

3. VERSLAG LEDENRAAD 25 NOVEMBER 2023

Er zijn vooraf schriftelijk vragen gesteld. Deze zijn beantwoord in de V&A. De vragen hadden 

betrekking op de actielijst. E.e.a. is nog verwerkt in de actielijst zoals verstuurd op 17 mei jl. Na de 

voorjaarsvergadering zal er naar aanleiding van een opmerking uit de najaarsvergadering van 2023 

een nieuwe verschijningsvorm komen van de actielijst.  

Na het versturen van de definitieve agenda is er nog een opmerking gekomen over pagina 1 van het 

verslag. Hier stond CO4H, dit had CO4D moeten zijn. Dit wordt aangepast in het definitieve verslag.  

Ter vergadering worden er verder geen vragen gesteld. De vergadering stelt het verslag, inclusief de 

actielijst en besluitenlijst, van de vergadering van 25 november 2023 vast.   

4. SEIZOEN 2024/’25

4.1 KNVB Strategisch Plan 2022 – 2026: Stand van zaken inclusief seizoensplan 2024/’25 

Jan Dirk van der Zee geeft ter vergadering een toelichting. We zitten in het tweede seizoen van het 

KNVB Strategisch plan 2022-2026. Seizoen 2024/’25 zal het derde vormen. De doelen staan nog 

steeds overeind en het lukt goed om de voorgenomen acties om te zetten in resultaat. 

Spreker geeft aan ter vergadering per strategische pijler een aantal dingen extra aan te stippen voor 

wat betreft de vooruitblik naar het seizoen 2024/’25 en telkens ook een aantal punten te benoemen 

van het huidige seizoen.  

(Puntsgewijs weergegeven:) 

Een groot toernooi winnen 

• Seizoen 2023/’24
o ‘Recetterecords’ bij de mannen en de vrouwen: 6 uitverkochte wedstrijden (3 keer bij

de mannen en 3 keer bij de vrouwen).
o Lancering van de nieuwe OnsOranje App.

• Acties seizoen 2024/’25
o Belangrijk zijn de strategische keuzes met betrekking tot de KNVB Campus. Willen

we onze ambities halen, zullen we ook met de Campus moeten doorontwikkelen.
Zoals de ledenraad weet, lijkt dat niet te kunnen in Zeist. De oriëntatie op andere
plekken is in volle gang.
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o We zetten erop in onze Oranjefans nog beter te bereiken, te behouden en naar het
stadion te krijgen.

Meer Voetballers 

• Seizoen 2023/’24
o In het ledenaantal zien we een groei van 2,3% ten opzichte van 1 mei 2023. Per

saldo hebben we nu 983.841 voetballers. Daarmee zijn we terug op het niveau van 1
mei 2017.

o Jongens: Met de pupillen zijn we qua ledenaantal weer terug op het niveau van 2017.
Bij de junioren zien we na jaren van daling weer een stijging. Het tegengaan van
uitstroom is in die categorie de focus.

o Meiden/vrouwen: Bij de pupillen is sprake van een kleine daling. Er is daarom extra
aandacht voor de instroom op deze leeftijd. Bij de junioren zien we een kleine stijging.
Aandacht op behoud is daar de focus. Bij de senioren houdt de structurele stijging
aan.

o De Final League voor de leeftijdscategorieën MO13 tot en met MO20 wordt voor de
tweede keer georganiseerd.

o Dit seizoen hebben er 220.000 kinderen deelgenomen aan het schoolvoetbal in 620
lokale toernooien.

• Acties seizoen 2024/’25
o Met betrekking tot competitieaanbod is de evaluatie van de brede aanpak

voetbalpiramide aan de orde.
o Er zijn veel ontwikkelingen op het gebied van het verbeteren van competities en

aanbod. Denk hierbij bijvoorbeeld aan de spelregelvernieuwingen.
o Verdere uitwerking van het plan futsal staat op de agenda. Er zijn veel kansen om

futsal verder te laten groeien. Deelname aan het WK helpt daarbij. Maar bijvoorbeeld
ook een verdere ontwikkeling van de topcompetitie en de Youth Futsal Cup.

Gastvrij en veilig voetbal 

• Seizoen 2023/’24
o In de voor vandaag geagendeerde stukken over de impuls sportiviteit en respect

staat dat er meer ‘risicoverenigingen’ uit de competitie zijn genomen. Dit moet zijn
‘risicoteams’.

o Ondanks alle inspanningen zagen we een toename van ongewenst gedrag op en
rond de voetbalvelden. Besloten is daarom om de inspanningen in seizoen 2023/’24
verder op te (gaan) schroeven middels de impuls sportiviteit en respect. Deze aanpak
richt zich allereerst op het verenigen van de positieve voetbalgemeenschap.
Daarnaast leggen we focus op drie specifieke onderwerpen: sneller en effectiever
optreden tegen risicoverenigingen, verbeteren van de veiligheid van scheidsrechters
en amateurvoetbal vuurwerkvrij.

• Acties seizoen 2024/’25
o Bestaande campagne in het betaald voetbal introduceren in het amateurvoetbal met

betrekking tot vuurwerk: Home - No Pyro No Problem.
o Bewustwording vuurwerk amateurvoetbal meetbaar maken.
o Entameren dat clubs uit de 2e en 3e divisie (verder) aan de slag te gaan met

vuurwerkvrij voetbal.

https://nopyronoproblem.nl/
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o Bestuurlijke maatregelen n.a.v. incidenten met scheidsrechters in het seizoen
2024/’25 stringenter uitvoeren. Spelregelbewijs wordt vernieuwd en verplicht vanaf 17
jaar. Zonder Spelregelbewijs mag je vanaf 1 januari 2025 niet voetballen.

o Het werkproces ‘Niet meer willen spelen tegen’ wordt landelijk ingevoerd. Tijdens de
testfase zijn alle verzoeken ‘niet meer willen spelen tegen’ alsnog gespeeld. De
KNVB is hierbij regisseur van relatie tussen verenigingen en teams geweest.

o Komend seizoen wordt vanaf de 1/8 finale KNVB Beker – bij wijze van proef - voor
standaard elftallen de tijdstraf ingevoerd in de A categorie.

o Aandacht voor de positieve en mooie kant van het amateurvoetbal (via continueren
van de nieuwe contentstrategie).

o We gaan door met de bijeenkomsten ‘Voor iedereen een topwedstrijd’.

Amateurclubs toekomstbestendig 

• Seizoen 2023/’24
o In totaal hebben zich 19.900 nieuwe trainers via Sportlink geregistreerd. We zitten nu

op een totaal van 43.000 trainers. We leidden dit seizoen 9.500 voetbalcoaches op
(20% meer dan vorig seizoen). Er heeft een recordaantal van 4.000 deelnemers
deelgenomen aan het welkomstprogramma voor jeugdtrainers. Het aantal teams met
een opgeleide trainer is per 1 januari 2024 toegenomen van 16,1% naar 20,5%.

o We zijn er niet in geslaagd meer scheidsrechters op te leiden. We hebben 100
verenigingsscheidsrechters minder opgeleid en eenzelfde aantal KNVB- 
scheidsrechters als vorig jaar. Per 1 mei 2024 hebben we voor het vijfde jaar op rij
een daling in het aantal KNVB-scheidsrechters.

o Er zijn dit seizoen 250 bestuurders opgeleid, dat zijn er 120 meer dan vorig seizoen.

• Acties seizoen 2024/’25
o Volop aandacht in het komende seizoen voor het plan arbitrage. Ook gelet op de

eerder geschetste ontwikkelingen.
o Er wordt een documentaire gemaakt over het scheidsrechtersvak. Deze wordt

uitgezonden bij de start van de Week van de Scheidsrechter (5 oktober tot en met 13
oktober 2024). Het is een serie van 4 afleveringen.

Zichtbare maatschappelijke impact 

• Seizoen 2023/’24
o Nieuwe contentstrategie neergezet: ‘Vrienden van voetbal’. Dit is een initiatief om –

letterlijk - te laten zien hoe groot de sociale impact is van het voetbal.
o Het nationale voetbalweekend; 520 verenigingen hadden zich aangemeld en er

waren meer dan 650 activiteiten door het land.

• Acties seizoen 2024/’25
o Vervolg op ‘Vrienden van het voetbal’ en ‘Vier het voetbal’
o Het benadrukken van de maatschappelijke impact van voetbal op zichzelf; juist ook

bij politiek en overheid.
o Initiatieven ook in relatie tot gezondheid, duurzaamheid, inclusiviteit en diversiteit

(waaronder Ons Voetbal is Van Iedereen en Worldcoaches).

Henk Bolhaar informeert of in het onderzoek naar instroom en behoud van meisjes, dat binnenkort 

wordt afgerond, ook is gekeken naar aparte pupillencompetities voor meiden. Jan Dirk van der Zee 

bevestigt dat dit één van de aspecten is van het onderzoek.  
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Gery Bisseling vraagt aandacht voor de doelstelling ‘amateurvoetbal vuurwerkvrij’ (binnen impuls 

sportiviteit en respect). Zijn inziens kan het woordje ‘amateur’ wel weggelaten kan worden. Jan Dirk 

van der Zee bevestigt dat het ook een belangrijk doel is binnen het betaald voetbal.   

Jos Op ‘t Eijnde refereert aan de gepresenteerde cijfers t.a.v. opleidingen. Spreker vraagt hoe het zit 

met het aantal docenten. Hij ziet, met name in de ‘uithoeken’ van het land, dat er wachttijden zijn voor 

een opleiding. Het enthousiasme ebt dan vaak weg. Lennard van Ruiven (directeur 

voetbalontwikkeling) reageert dat de KNVB de afgelopen jaren een forse inspanning heeft geleverd 

en ieder jaar weer docenten heeft opgeleid. In bepaalde gebieden is er evenwel terechte zorg. De 

KNVB is aan het zoeken naar een manier om in die gebieden docenten meer op maat op te leiden.  

Er wordt een compliment gegeven voor het vele werk dat wordt geleverd. 

Het seizoensplan 2024/’25 wordt vastgesteld.  

4.2 Begroting amateurvoetbal 2024/’25 

Op 14 mei is de begroting in de gebruikelijk themasessie al uitgebreid toegelicht aan de ledenraad en 

vooraf zijn er schriftelijke vragen gesteld en beantwoord. Met in achtneming daarvan en onder 

verwijzing naar de agendastukken geeft Meta Römers ter vergadering nog een korte toelichting op de 

gepresenteerde begroting: 

De begroting is sluitend met een positief exploitatiesaldo van €13.000. In de begroting zijn de 

prioriteiten van het seizoensplan 2024/’25 opgenomen.  

In de begroting 2024/’25 is rekening gehouden met een ledenstijging van 1,5% ten opzichte van de 

prognose 2023/’24.  

De personeelskosten laten een behoorlijke stijging zien. Dit heeft in hoge mate te maken met de 

CAO-stijging. In de periode van hoge inflatie was sprake van een nog doorlopende CAO met een laag 

inflatiepercentage. Bij het afsluiten van de nieuwe CAO kregen we te maken met correctie op dit punt. 

In oktober 2024 gaat het om een verhoging van 2% en in april 2025 een verhoging van 5%. 

Daarnaast is er impact van de beoordelingssystematiek (ongeveer 2,5%, afhankelijk van de ruimte in 

de schaal). Ook de uitbreiding in FTE op de afdeling tuchtzaken speelt een rol. Zoals al met de 

ledenraad besproken is, zagen cq zien we daar de werkdruk toenemen. Niet alleen vanwege het 

aantal zaken dat aan de aanklager voorgelegd moet worden, maar ook in het verzamelen van 

informatie rondom de zaak.  

Naar aanleiding van de themasessie op 14 mei benadrukt Meta Römers nog twee dingen: 
In de begroting is een indexactie toegepast op de tarieven en de boetes die in de Handleiding 
Tuchtzaken staan (in de stukken stond abusievelijk ‘Handboek Tuchtzaken’). Het voorstel in de 
begroting was om die integraal met 10% te verhogen. Naar aanleiding van feedback van 
ledenraadsleden om daarin te differentiëren is er een voorstel voorgelegd aan het landelijk college 
van aanklagers van die strekking. Die stemmen daarmee in.  

In 2021’/22 is de bestemmingsreserve Clubs gevormd met als doel verenigingen te versterken en 
toekomstbestendig(er) te maken. Plan was dat via het ter beschikking stellen van vouchers voor 
opleidingen te doen. In de praktijk bleek deze uitwerking met vouchers niet de juiste manier te zijn, 
mede gelet op het feit dat deelname aan veel opleidingen (ook) met financiering via de lokale 
sportakkoorden kon/kan plaatsvinden. Er is daarom een voorstel vanuit directie gedaan om binnen de 
reeds bepaalde bestemming (clubs) een alternatief plan te maken. De bestemmingsreserve beloopt 
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een bedrag van €800.000. €200.000 gebruiken we voor drie congressen voor clubbestuurders in het 
seizoen 2024/’25. Voor de bestemming van de overige €600.000 zal de directie met een nader 
voorstel komen. Dat zal met de ledenraad besproken worden in de werkconferentie van oktober 2024. 

Jos Vranken geeft vanuit de auditcommissie een toelichting. Spreker memoreert dat er een 

gezamenlijke auditcommissie is met het betaald voetbal, maar dat er vanuit Hassan Bettani en 

hemzelf (leden van de raad van toezicht en de auditcommissie) accent is gelegd bij de ‘amateurkant’. 

Gekeken is naar de begroting, het concept Controleplan van de accountant, ICT en het zogenaamde 

ESG-reporting. Er is daarnaast stilgestaan bij het aanstaande vertrek van Ron Francis, directeur 

financiën. Ten aanzien van dit laatste punt: er is gekeken naar de verankering van de 

verantwoordelijkheden in de (administratieve) organisatie en of het vertrek continuiteitsissues 

oplevert. Er zijn door de auditcommissie geen risico’s geconstateerd die zorgen baren.  

Op de punten ICT en ESG geeft Hassan Bettani een nadere duiding:  
Er is vanuit de auditcommissie regelmatig overleg met de directie over de ontwikkelingen op het 
gebied van technologie en data. Centrale vraagstukken daarbij zijn: hoe verhoudt de KNVB zich tot 
de ontwikkelingen in het IT- landschap, kostenbeheersing, digitalisering als dienst, het opvolgen van 
de cyberissues en kunstmatige intelligentie. De ontwikkelingen gaan snel. Dat zal iedereen 
herkennen. E.e.a. vraagt om structurele (door)ontwikkeling en een integrale benadering. Daarmee is 
kostenbeheersing direct een punt van aandacht. Er is afgesproken dit reguliere overleg ook volgend 
seizoen te continueren. De auditcommissie is alert op thema’s die relevant zijn voor de ledenraad. 
Indien aan de orde dan zal worden toegezien dat deze ook  met de ledenraad worden besproken cq 
toegelicht. 
Voor wat betreft ESG geldt: Europese wetgeving schrijft bepaalde bedrijven voor in het kader van hun 

jaarverslag te rapporteren over de thema’s ‘environmental’, ‘social’ en ‘governance’. Kort samengevat 

gaat het om de maatschappelijke impact van een bedrijf. Strikt genomen is de KNVB conform de 

wettelijke voorschriften (nog) niet gehouden om te (gaan) rapporteren. Gelet op de positie van de 

KNVB (zowel als bedrijf zélf, als ook in relatie tot alle partners van de KNVB die wel (al) onder de 

regelgeving vallen) bereidt de KNVB zich erop voor vanaf volgend seizoen ook de niet financiële 

rapportages op te nemen in de jaarrekening. Dat vraagt inspanning. De toezichthouders 

onderschrijven die keuze.  

Jos Vranken gaat namens de auditcommissie verder in op de begroting. Spreker verwijst primair naar 
het verslag dat bij de stukken zat en vat daaruit samen:  
De doelstelling een sluitende begroting te presenteren is gerealiseerd. De auditcommissie  
constateert dat de strategische uitgangspunten er ondanks de stevige inflatie adequaat in zijn 
verwerkt. De ledenstijging waar rekening mee wordt gehouden wordt gestaafd met data en daarom 
als reëel scenario gezien. Verder vindt de auditcommissie de kostendiscipline acceptabel, de 
wendbaarheid is aangetoond, de financiële risico’s zijn afgedekt en het weerstandsvermogen, alsook 
de liquiditeit is in orde. Niet alleen binnen het amateurvoetbal, maar binnen de KNVB in zijn geheel. 
De uitgangspunten voor het toekomstig financiële beleid worden besproken met de ad hoc 
commissie, met daarin een afvaardiging van de ledenraad. De auditcommissie en vervolgens de raad 
van toezicht geven de ledenraad het advies om de begroting als gepresenteerd vast te stellen.  

Henk Hoiting heeft een vraag met betrekking tot de bestemmingsreserve Sportiviteit en Respect die in 
de najaarsvergadering van 2023 is vastgesteld. Er is afgesproken dat er met de ledenraad besproken 
zou worden hoe die middelen ingezet zouden worden. Er is nu al een bedrag van 149.000 euro 
opgenomen in de begroting. Naar aanleiding van de antwoorden in de V&A stelt spreker de volgende 
vraag: is dit nu al specifiek bestemd? Meta Römers reageert dat het bedrag dat genoemd staat in de 
begroting met betrekking tot sportiviteit en respect een verwachting is en nog niet gelabeld aan 
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concrete activiteiten. In de werkconferentie van het najaar zal er met de ledenraad gesproken worden 
over een concrete invulling. 
Henk Hoiting stelt voorts naar aanleiding van de begroting de principiële vraag of we de afgelopen 

jaren niet te veel hebben ingezet op voetbalontwikkeling, meer in het bijzonder op gekwalificeerde 

trainers. Uiteraard moet het altijd veilig zijn, maar moet elk team gekwalificeerde trainers hebben? Het 

is volgens spreker goed om vooral het accent te leggen op duurzame verenigingen. Spreker legt ook 

de link naar betaalbaarheid en het meerjarig financieel beleid. Tot slot geeft spreker aan dat hij zich 

terugtrekt uit de ad hoc financiële commissie. Dit vanwege andere verwachtingen en omdat hij tot het 

einde van dit jaar lid (mag) zijn van de ledenraad en dus nog maar één bijeenkomst kan meemaken.  

Albert van Wijk dankt Henk Hoiting voor het delen van zijn beelden en constateert dat het juist ook dit 

soort beelden zijn die het belang onderstrepen van het formuleren van uitgangspunten voor 

toekomstig financieel beleid.  

Naar aanleiding van de werkdruk op de afdeling tuchtzaken geeft Henk Bolhaar aan dat de 

doorlooptijden lang zijn. In dat kader vraagt spreker om in het kader van het plan van aanpak dat 

wordt gemaakt voor tuchtzaken ook een kosten/ batenanalyse te maken  ten aanzien van 

doorlooptijden. Er wordt toegezegd hier aandacht voor te hebben.  

Met inachtneming van de behandeling ter vergadering wordt de begroting amateurvoetbal 2024/’25 

vastgesteld, inclusief de tarievensheet.  

De vergadering neemt kennis van de verandering van de plannen die ter invulling van de 

bestemmingsreserve Clubs waren bedacht (verstrekken van vouchers t.b.v. opleidingen) en stemt in 

met het alternatieve plan om vanuit die bestemmingsreserve €200.000 euro aan te wenden voor het 

organiseren van drie Congressen voor Clubbestuurders in het seizoen 2024/’25. De vergadering 

stemt voorts in met het voorstel dat met betrekking tot het resterende deel (€600.000) door de directie 

plannen ontwikkeld worden die alvorens tot effectuering over wordt gegaan in de werkconferentie van 

oktober 2024 met de ledenraad zullen worden besproken.   

5. AGENDA BONDSVERGADERING[WAARVAN IN IEDER GEVAL HIER TE

BEHANDELEN]

5.1 Verslag bondsvergadering 18 december 2023 
De vergadering neemt kennis van dit agendapunt.   
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5.2 KNVB Strategisch Plan 2022 – 2026  
De vergadering neemt kennis van dit agendapunt.  

5.3 Toetredersregeling betaald voetbal 
Caspar Tondeur zat ten tijde van het maken van de afspraken die ten grondslag liggen aan de 
geagendeerde toetredersregeling nog niet in de ledenraad en vraagt ter vergadering, ook in het kader 
van oordeelsvorming, of de inhoud onder dit agendapunt nog in lijn is met de gemaakte afspraken, of 
er nog open actiepunten en of er zorgen zijn vanuit de ledenraad. Er wordt vanuit de vergadering 
bevestigd dat het voorgelegde in overeenstemming is met de afspraak die eerder in de 
bondsvergadering is gemaakt.  

De vergadering neemt zonder verdere vragen kennis van dit agendapunt. 

5.4 Financiën 

5.4.1 Begroting seizoen 2024/’25  
De vergadering neemt kennis van dit agendapunt.  

5.5 Verslag bondsbestuur eerste seizoenshelft 2023/’24 
De vergadering neemt kennis van dit agendapunt.   

5.6 Reglementaire aangelegenheden 

5.6.1 Voorstellen tot aanpassing van de statuten en de reglementen 
5.6.1.1 Statuten – artikel 12: termijn kandidaatstelling bondsvoorzitter 

De vergadering neemt kennis van dit agendapunt. 

5.6.1.2 Statuten – artikel 31 en 30: screening in het kader van invoering Reglement 

Voetbalagenten  

De vergadering neemt kennis van dit agendapunt. 

5.6.1.3 Reglement bondsvergadering: screening in het kader van invoering Reglement 

Voetbalagenten  

De vergadering neemt kennis van dit agendapunt. 

5.6.1.4 Reglement bondsvergadering: screening in het kader van wijziging Onder 18 in 

Onder 19  

De vergadering neemt kennis van dit agendapunt. 

5.6.1.5 Reglement bondsvergadering: screening in het kader van naamswijziging: 

zaalvoetbal wordt futsal 
De vergadering neemt kennis van dit agendapunt. 

5.7 Benoeming commissieleden 

5.7.1 Onderzoekscommissie integriteit   
De vergadering neemt kennis van dit agendapunt. 
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5.8 Benoeming bondsvoorzitter  

Henk Bolhaar gaat in op de mail die hij voorafgaand aan de voorjaarsvergadering heeft gestuurd naar 
directie/bestuur en de ledenraad. Hij heeft een notitie opgesteld met betrekking tot het evalueren van 
het benoemingsproces van de bondsvoorzitter. Jan Dirk van der Zee geeft aan dat hierover voor de 
vergadering contact is geweest met Henk Bolhaar. E.e.a. sluit aan bij het voornemen dat het 
bondsbestuur al had om het goed te evalueren. Vanuit het bondsbestuur zal het initiatief worden 
genomen met een procesvoorstel te komen om de hele benoemingsprocedure te evalueren en daar 
ook de tijd voor te nemen. Daarin wordt de notitie van Henk meegenomen.  

Met inachtneming van de toezegging dat de notitie zoals opgesteld door Henk Bolhaar wordt 
meegenomen in het procesvoorstel neemt de vergadering kennis van dit agendapunt.   

6. REGLEMENTAIRE AANGELEGENHEDEN

Albert van Wijk doet een inventarisatie of alle voorstellen tot reglementswijziging in één keer 
behandeld kunnen worden. Alvorens tot besluitvorming in één keer over te gaan worden de volgende 
opmerkingen gemaakt: 

Met betrekking tot agendapunt 6.14 geeft Mark van Berkum aan dat er na “heeft gespeeld;” onder a 
nog ‘of’ geplaatst moet worden.  

Henk Bolhaar geeft aan dat er bij agendapunt 6.1 in artikel 23 (RWA) in het nieuwe lid 1 dubbeling is 
met die in het nieuwe lid 3, sub b. Er wordt ter vergadering ingestemd om lid 1 van artikel 23 RWA te 
schrappen. Daarmee worden alle andere leden hernummerd.  

Henk Bolhaar gaat voorts nog in op agendapunt 6.15. Er wordt met dit voorstel weer ingevoerd dat 

aanvoerders en/of de leiders het digitale wedstrijdformulier na afloop van de wedstrijd accorderen. 

Spreker vindt dit goed om misstanden te voorkomen. Daarnaast kan het bijdragen aan het contact 

tussen verenigingen en scheidsrechters. Spreker vraagt wel aandacht voor een adequate 

informatiecampagne zodat iedereen op de hoogte is. Jan Dirk van der Zee meldt dat de maatregel 

onderdeel is van het plan van aanpak op het gebied van sportiviteit en respect. E.e.a. vraagt 

inderdaad om goede communicatie bij introductie.  

Met inachtneming van de toevoeging bij agendapunt 6.1, de toezeggingen ter vergadering bij 

agendapunt 6.1 en 6.15, alsook die in de V&A wordt er ingestemd met de voorgestelde wijzigingen bij 

agendapunt 6.1 tot en met 6.20.  

7. (HER)BENOEMINGEN
Agendapunt 7.1 tot en met agendapunt 7.2.6 zijn reeds behandeld. 
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8. RONDVRAAG

Bé Veen vraagt nog eens aandacht voor sportiviteit & respect en specifiek de voorbeeldfunctie die 

betaald voetballers hebben. Spreker geeft aan dat er nog veel wangedrag wordt vertoond binnen het 

betaald voetbal en vraagt de directie van het amateurvoetbal om dit punt op de agenda te houden bij 

overleg met het betaald voetbal. Spreker heeft hier al eerder aandacht voor gevraagd, maar 

verbetering blijft noodzakelijk. Gedragsverandering ten positieve in het betaald voetbal maakt het voor 

amateurscheidsrechters makkelijker op de velden.   

Jan Dirk van der Zee geeft aan dat negatieve uitwassen wekelijks worden besproken. Meta Römers 

voegt daaraan toe dat het binnen arbitrage één van de speerpunten is voor aankomend seizoen. 

Zowel binnen het amateurvoetbal als betaald voetbal. Kortom, het staat nadrukkelijk op de agenda.  

Just Spee memoreert dat dit zijn laatste keer is als bondsvoorzitter bij deze vergadering. Hij woonde 

ze graag bij. Het gaat bij de KNVB om de voetballers, om de clubs en om de fans. Daar is de 

ledenraad een belangrijke schakel in. Voor en achter de schermen doen de vrijwillige 

ledenraadsleden veel. De spreker bedankt de ledenraadsleden, namens het hele bondsbestuur, voor 

wat ze doen voor het voetbal.  

Albert van Wijk bedankt, mede namens de aanwezigen, Just Spee voor zijn aanwezigheid en alles 

wat hij heeft gedaan.  

9. SLUITING

Na een laatste woord van dank sluit de voorzitter de vergadering. 
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Proces vraag en antwoord (V&A) 

• t/m 13 mei 2024 om 12:00 uur > mogelijkheid om vragen in te dienen

• 14 mei 2024 > sessie begroting + agenda

• 17 mei 2024 > V&A gedeeld met de ledenraad

Inhoudsopgave 

• Agendapunt 2.2 Overzicht Corporate Affairs 

• Agendapunt 2.3 Uitbreiding VOG- beleid  

• Agendapunt 2.4 Aanpassing regeling samenwerking met derden 

• Agendapunt 3 Verslag ledenraad 25 november 2023 

• Agendapunt 4.1 KNVB Strategisch Plan 2022 – 2026: Stand van zaken inclusief 

seizoensplan 2024/’25 

• Agendapunt 4.2 Begroting amateurvoetbal 2024/’25 

• Agendapunt 6.1 AV – RTA en RWA: Uitspeelvoorwaarden door het bestuur   

amateurvoetbal laten vaststellen 

• Agendapunt 6.6 AV – RTA: artikelen die zien op samenstelling en werkwijze van één 

commissie van beroep 

• Agendapunt 6.7 AV – RTA: Artikel 38, Voorwaardelijke straf 

• Agendapunt 6.8 AV – RTA: Artikel 45, Algemeen 

• Agendapunt 6.15 AV – RWA: Artikel 25, Formaliteiten na de wedstrijd 

• Agendapunt 6.19 AV – LAV: Aanpassing licentie-eis 2A 

• Agendapunt 8 Rondvraag 

Door op het agendapunt te klikken ga je naar de desbetreffende pagina. 
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2.2 Overzicht Corporate Affairs 

• Ingediend door Caspar Tondeur 

Vraag: 
Ruimte voor sport: Welke concrete rol speelt c.q. vult de KNVB in met betrekking tot de gesprekken 
met gemeenten en verenigingen?  
 
Reactie:  
Van oudsher hebben we natuurlijk veel contacten met onze verenigingen en de gemeenten. Zeker ook 

daar waar het gaat over het thema ruimte. Daar investeren we ook in. Waar we voorheen vooral data 

(aantallen spelers en teams) aanleverden, gaan we nu naar aanleiding van eigen analyses en 

prognoses het gesprek met gemeentes en verenigingen aan. In veel gevallen nu nog reactief, de 

ambitie is dit steeds meer actief op te zoeken. 

Aanvullend: ‘ruimte voor sport’ is ook op landelijk niveau onderwerp van overleg. Wij voeren dat 

overleg ook structureel met NOC*NSF en de Vereniging Sport en Gemeenten (VSG). 

 
Vraag: 
Duurzame kunstgrasalternatieven: Is er inzicht in de omvang van impact van dit besluit in termen van 
aantal velden en €? Zijn de materialen die moeten voldoen aan de nieuwe wetgeving in de basis 
duurder dan de thans gebruikte microplastics? 
 
Reactie:  

Het aantal kunstgrasvelden bij voetbalverenigingen is goed in beeld (ca 2.300). Datzelfde geldt voor 

het type en moment van aanleg. In Nederland zijn nagenoeg alle kunstgrasvelden bij voetbalclubs 

bekostigd door en in eigendom van de gemeentelijke overheid. Voor wat betreft vervanging: 

levensduur, afschrijving en de daadwerkelijke staat van onderhoud bepalen moment van vervanging. 

In de praktijk is daarmee ook sprake van een gefaseerde overgang. Bij aanleg van nieuwe velden kan 

op dit moment al gekozen worden voor passende alternatieven. Kosten zijn afhankelijk van gekozen 

alternatieven. Als het gaat om infill dan geldt dat rubber infill materiaal tot nu tot de goedkopere 

alternatieven behoort. Tegelijk geldt dat de ontwikkelingen snel gaan en ook een heel andere kant op 

waardoor constructies van (toekomstige) kunstgrasvelden meer wijziging bevatten dan enkel het 

vervangen van het ene infillmateriaal (al dan niet goedkoper) voor het andere (al dan niet duurder).  

Met betrekking tot de ambitie van circulariteit: dat zal van alle partijen stappen vragen (overheid, markt 

en sport). De noodzaak daartoe wordt gezien, de bereidheid is er ook. Wij zijn hierover ook in overleg 

met de overheid. Zoals in de update van Corporate Affairs is aangegeven verwachten we in de 

komende periode meer informatie te hebben over de samenwerking tussen overheid, markt en sport. 

Als die er is zullen we een update geven via SharePoint. Daarin proberen we dan ook nog exacter 

aantallen van velden en kosten te vermelden. Die vraag staat uit. 

 
Gender- en seksediversiteit: Wanneer is beoogd dat de richtlijnen voor het amateurvoetbal  
1. in opzet gereed zijn en 2. van kracht worden? 

 
Reactie:  
De werkgroep gender- en sekse diversiteit zit momenteel aan de tekentafel en spreekt met 
verschillende interne en externe experts, het verenigingsleven en ervaringsdeskundigen. De beoogde 
tijdslijn is om de richtlijnen deze zomer gereed te hebben en dat deze van kracht zijn voor komend 
seizoen (seizoen 2024/’25). 
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2.3 Uitbreiding VOG- beleid  

• Ingediend door Caspar Tondeur 

Vraag: 

Allereerst is het fijn dat het VOG-beleid wordt uitgebreid. Appèl is om de genoemde fasering qua 

invoering te beperken tot maximaal enkele jaren.  

Reactie:  

Het is ook onze ambitie om de fasering voortvarend in te steken. Daarbij past de genoemde scope van 

maximaal enkele jaren. Indien mogelijk sneller. Sociale veiligheid heeft binnen de huidige en 

toekomstige beleidsperiode onze nadrukkelijke aandacht. Zo zetten we ook in op een sterke 

samenwerking met NOC*NSF en gemeenten rondom dit thema. Al deze inzet moet ervoor zorgen dat 

sociale veiligheid verder verbetert bij onze verenigingen en het gesprek over maatregelen wordt 

gefaciliteerd en genormaliseerd. 

 

2.4 Aanpassing regeling samenwerking met derden 

• Ingediend door Caspar Tondeur 

Vraag: 

Recentelijk heeft de Gemeente Amsterdam besloten om eigen regels in te stellen voor commerciële 

voetbalscholen op gemeentelijk niveau. Wat vindt de KNVB van duale regelgeving en hoe verhoudt 

deze ontwikkeling zich tot de KNVB-reglementen op dit specifieke vlak naar de toekomst?  

Reactie: 
Het klopt dat de gemeente Amsterdam een aantal kaders heeft gesteld daar waar het gaat om 

commerciële voetbalscholen. Een en ander past ook binnen de Amsterdamse voetbalagenda die we 

samen met de gemeente hebben opgesteld. Daarbij hebben we natuurlijk wel allebei onze eigen 

verantwoordelijkheden en mogelijkheden. We hebben er ook frequent afstemming over. Zo verrassen 

we elkaar niet. In deze zin bijten de maatregelen elkaar niet.  

Goed om in dit verband ook te melden dat een belangrijke invalshoek voor maatregelen voor de 

gemeente het accommodatiebeleid en daarbinnen onderhuur is. Dat betreft bij uitstek een 

gemeentelijk onderwerp met in Amsterdam ook een politieke lading.   

 

• Ingediend door Henk Bolhaar 

Vraag 

Op welke concrete aanpassingen gaat het. 

Toelichting 

De mededeling beperkt zich de aankondiging dat de monitoring van de ontwikkelingen heeft geleid tot 

aanpassingen, zonder de concretisering te benoemen. Bij de invoering van de regeling is de 

ledenraad geconsulteerd over de concretisering. Omdat deze materie nog steeds erg gevoelig ligt bij 

de clubs acht ik het wenselijk dit ook deze keer te doen. 

Reactie:  

In het bestuursbesluit van 30 juni 2023 staat de volgende voorwaarde waaraan de samenwerking o.a. 

moet voldoen: “zijn de activiteiten die worden georganiseerd onderdeel van een ‘voetbalschool’ dan 
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geldt: alle spelers die lid zijn van/ deelnemen binnen een voetbalschool dienen lid te zijn van de 

vereniging waar de derde de samenwerking mee aangaat en dus lid te zijn van de KNVB.” Deze 

zinsnede is overgenomen uit de FIFA-regelgeving. De bepaling leidde in de praktijk tot vragen en ook 

onwenselijke gevolgen. Bijvoorbeeld in situatie dat een speler lid was van vereniging A en deelnam 

aan activiteiten van een voetbalschool waar de samenwerking met vereniging B enkel bestaat uit het 

gebruik van de accommodatie van vereniging B. In strikte zin is dan sprake van samenwerking. Met 

de huidige regelgeving zou dan de speler gehouden zijn om ook lid te worden van vereniging B.  

Dat ‘extra’ lidmaatschap leek niet van toegevoegde waarde. In de geest van de regeling: het gaat er 

vooral om dat alle betrokkenen lid zijn van de KNVB om zo bekend en/of aanspreekbaar te zijn. Dat 

doel bereiken we ook (al) via het lidmaatschap van vereniging A. Gelet op het voorgaande is contact 

gezocht met de FIFA. Dat leidde tot de conclusie dat als een speler al lid is, het niet strikt noodzakelijk 

is om lid te worden van een andere (tweede) club zolang je je als die andere club maar vergewist van 

een veilige situatie. Vandaar dat in het nieuwe handboek Competitiezaken de zin wordt aangepast 

naar: “zijn de activiteiten die worden georganiseerd onderdeel van een ‘voetbalschool’ dan geldt: alle 

spelers die lid zijn van/ deelnemen binnen een voetbalschool dienen lid te zijn van de KNVB.”  

Overigens is de regeling niet veranderd. Wel zal er komend seizoen op worden ingezet de regeling 

meer onder de aandacht te brengen van verenigingen. Periodiek blijft er geëvalueerd worden.   

 

3. Verslag ledenraad 25 november 2023 

• Ingediend door Henk Bolhaar 

Vraag 

Graag nog eens kritisch kijken naar de actualiteit en overzichtelijkheid van de actielijst. 

Toelichting 

Er staat dat de laatste update van 3 mei 2024 is. Helaas moet ik constateren dat: 

- Bij verschillende punten staat dat de deadline voorjaar 2024 is, maar dat ter zake is er niets 

geagendeerd voor de voorjaarsvergadering of anderszins de stand van zaken aangegeven is.  

- M.b.t de samenwerking tussen verenigingen aangaande meisjes- en vrouwenvoetbal nog 

wordt verwezen naar de werkconferentie van februari 2024. Voorafgaande daaraan is met mij 

overlegd dit niet te agenderen, maar te betrekken bij een in de maak zijnde notitie. De stand 

van zaken en een deadline worden niet vermeld. 

- Enkele punten op de agenda van 25 mei staan, maar de tekst in de lijst daarop niet is 

aangepast. Betreft VOG en Nieuwsbrief Corporate Affairs. 

- Er nog punten op de lijst staan die weliswaar als ‘groen’ opgenomen zijn maar die 

voorafgaande aan de najaarsvergadering 2023 zijn afgehandeld. Dit komt de 

overzichtelijkheid van nog lopende acties niet ten goede. Voorts geef ik in overweging de tekst 

onder ‘Opmerkingen’ nog eens aan een nadere beschouwing te onderwerpen. Soms is de 

tekst uitgebreid omdat er diverse behandelingsstappen worden vermeld. Bij bijvoorbeeld het 

eerste punt (Visie op differentiatie contributie) zou mijns inziens kunnen worden volstaan met 

‘Wordt betrokken bij nieuwe kader financieel beleid’.  

Reactie:  

Tijdens de najaarsvergadering 2023 werd gevraagd om te kijken naar de opzet van de actielijst. Dit is 

samen met de vragensteller opgepakt. De actielijst krijgt een iets bredere scope. Introductie daarvan 

vindt plaats na de voorjaarsvergadering. Het voornemen was daarnaast om met de aanvullende 
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stukken van 17 mei de actielijst nogmaals te actualiseren. Dat is gedaan. Bovenstaande punten zijn 

daarin meegenomen.  

 

• Ingediend door Henk Hoiting 

 

Opmerking 

In de actielijst mis ik een aantal toezeggingen: 

• de toezegging (najaarvergadering 2022) dat de ledenaantallen gespecificeerd (spelend en 

  niet spelend) opgenomen worden in het jaarverslag. 

• de toezegging (najaarsvergadering 2022) dat de ontwikkeling van het scheidsrechterskorps 

  standaard opgenomen wordt in het jaarverslag. 

• de wijziging van het Reglement amateurvoetbal betreffende adviserende leden omdat de 

  huidige tekst strijdig is met het reglement van orde van vergaderingen van de LR. 

 
Reactie: 

Voor wat betreft de eerste twee bullets: Tijdens de najaarsvergadering van 2022 is er inderdaad een 

toezegging gedaan om in de jaarrekeningen een onderscheid te maken tussen spelende leden en niet 

spelende leden én de ontwikkelingen op het gebied van het scheidsrechterskorps op te nemen in de 

jaarrekeningen. Dit was onderdeel van agendapunt 5.1 tijdens de vergadering. Met inachtneming van 

deze toezeggingen is er kennisgenomen van het agendapunt. Zoals in de V&A van de 

najaarsvergadering van 2023 beantwoord is het door een omissie niet opgenomen in de jaarrekening 

22/’23. Het is alsnog opgenomen in de V&A. In het vervolg zal er scherper op toe worden gezien dat 

dit meegenomen wordt in de jaarrekening. Het betreft hier toezeggingen met een meer structureel 

karakter. Daarom wordt ook naar de toezeggingen verwezen in de besluitenlijst van die vergadering. 

Het is daarmee niet zozeer een ‘eenmalige’ - afrondbare - actie. Om deze reden zijn deze 

toezeggingen niet ook nog eens op de actielijst gezet. Dit houden we voor het overzicht liever ook zo. 

Laat dus onverlet dat we wel invulling zullen geven aan de toezegging.  

Voor wat betreft de derde bullet: dit is onderdeel van de aanbeveling vanuit de Commissie 

Functioneren. Zoals ook in de V&A van de voorjaarsvergadering 2023 en najaarsvergadering 2024 

aangegeven. In de actielijst staat het nu expliciet genoemd bij ‘Voortgang communicatie/positionering 

LR’ zodat er in richting het najaar verheldering kan komen over de rol, focus en achterban van de 

verschillende belangenorganisaties en in dat proces een reglementaire aanpassing kan worden 

voorgesteld in de najaarsvergadering van 2024.  
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4.1  KNVB Strategisch Plan 2022 – 2026: Stand van zaken inclusief seizoensplan 2024/’25 

• Ingediend door Caspar Tondeur 

Vraag: 

Strategische pijler ‘Meer voetballers’ - Acties 2024/2025: Kan er een korte toelichting worden gegeven 

voor wat betreft de genoemde initiatieven onder ‘ontwikkelen/implementeren nieuw en verbeterd 

aanbod’? 

Reactie:  
Met het verbeteren van ons competitieaanbod bedoelen we o.a. het testen en/of doorvoeren van 

nieuwe wedstrijdvormen bij junioren (9x9), het toevoegen van een leeftijdscategorie (55+) binnen het 

7x7 voetbal en aanpassingen van richtlijnen rondom competities. Ten aanzien van dit laatste: denk 

hierbij aan dispensatie, de indeling van de piramide van het competitieaanbod of nieuwe spelregels. 

Vraag: 
Strategische pijler ‘Meer voetballers’ - Acties 2024/2025: Wat zijn de kaders voor de uitwerking van 
‘alternatieve lidmaatschapsvormen’? 
 

Reactie:  

We zien de behoeften veranderen van leden (zowel actieve voetballers als vrijwilligers), waar 

flexibiliteit een steeds groter wordende wens is. De lidmaatschapsvormen binnen het voetbal zijn de 

afgelopen jaren niet aangepast, waar de markt vraagt om meer flexibiliteit. Onderdeel is ook dat de 

mate waarin ‘diensten’ worden afgenomen, varieert. Vandaar dat we de mogelijkheden tot 

differentiatie in lidmaatschap (voor verschillende doelgroepen) gaan onderzoeken. Dit om uiteindelijk 

meer mensen aan het voetbal (en dus de vereniging) verbonden kunnen houden en op een passende 

manier. Voor wat betreft die passende manier: als vereniging krijgt de relatie bij de KNVB met clubs en 

personen primair vorm via het ‘lidmaatschap’. Dat schept ook meteen een duidelijk kader van rechten 

en plichten. Binnen het lidmaatschap moeten we meer kunnen differentiëren. Maar daarnaast zijn er 

voor sommige situaties wellicht ook andere verbindingen denkbaar. Tot slot geldt dat de kaders ook 

financieel geïndiceerd zijn. Om deze reden ligt er ook een link met kaders voor nieuw financieel beleid.  

Vraag: 
Strategische pijler ‘Amateurclubs voetbalbestendig’: Wat is de huidige stand van zaken rondom de 

aan verenigingen beschikbaar gestelde vouchers voor opleidingsdoeleinden (in kwalitatieve zin)? 
 
Reactie:  

Op de uitnodiging aan verenigingen om vouchers in te zetten, hebben 19 van 400 benaderde 

verenigingen gereageerd. De conclusie is dat een financiële prikkel in de vorm van een voucher 

verenigingen niet activeert in kaderontwikkeling. Daarbij geldt ook dat clubs massaal gebruik maken 

van financiering van opleidingen door het Sportakkoord.  

Dit onderwerp is ook besproken in het kader van de toelichting op de begroting tijdens de 

voorbereidende sessie op 14 mei. In afstemming met de ledenraad zullen – passend binnen de eerder 

bepaalde kaders van besteding - alternatieve voorstellen worden gedaan voor besteding van de 

bestemmingsreserve.  
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• Ingediend door Henk Bolhaar 

 

Vraag (bij een groot toernooi winnen: hoe halen we onze doelen/ acties 2024) 

Aandacht voor een eerder aanvangstijdstip van de thuiswedstrijden van de Oranje Leeuwinnen. 

Toelichting 

Dit i.v.m. de doelgroep die meer bestaat uit gezinnen/jonge kinderen. 

Reactie: 
De doelgroep pleit inderdaad voor vroegere tijden, maar er zijn ook afspraken in het kader van 

mediarechten. Dit is balanceren tussen voetbal, fans en commercie. Daar waar we eerder kunnen 

spelen, proberen we dat zeker te doen. Zoals al tijdens de najaarsvergadering van 2023 aangegeven 

is hier aandacht voor. 

 

Vragen (bij Impuls Sportiviteit en Respect) 

1. Hoeveel risicoverenigingen zijn er vorig en dit seizoen uit de competitie genomen. 

2. Hoeveel meldingen van wanordelijkheden zijn er vorig en dit seizoen gemeld en wat heeft dit 

opgeleverd. 

3. Graag een concretisering van de nieuwe puntentelling. 

4. Hoe wordt deze nieuwe puntentelling met de clubs gecommuniceerd. 

Toelichting 

Ad 1 en 2: Onder resultaten 2023/24 staat dat er meer risicoverenigingen uit de competitie zijn 

genomen en dat de mogelijkheden om wanordelijkheden te melden zijn verbeterd. 

Ad 3 en 4: Onder Acties 2024/25 wordt melding gemaakt van een nieuwe puntentelling waardoor 

risicoverenigingen beter in beeld komen en er hogere eisen in de duidingsfase komen om recidive te 

voorkomen. 

Reactie: 

Hieronder puntsgewijs reactie.  

1. Op dit moment staat in het seizoenplan 2024/’25, op de sheet van Impuls Sportiviteit en 

Respect de volgende zin bij de terugblik: “Meer risicoverenigingen uit de competitie genomen, 

mogelijkheden om wanordelijkheden te melden verbeterd.” Dit had moeten zijn: “Meer 

risicoteams uit de competitie genomen, mogelijkheden om wanordelijkheden te melden 

verbeterd.”  

 

Er zijn in het afgelopen seizoen meer risicoteams uit de competitie genomen op basis van de 

bestuurlijke maatregel. Hieronder een overzicht van het seizoen 2023/’24 tot dit moment:  

2023/2024 (t/m 17 mei 2024) Noord/Oost West Zuid 

Sneller ingrijpen tegen risicoverenigingen    

teams uit competitie bij 3x schuld aan niet opkomen 

(bestuurlijke maatregel) 

3 6 0 

teams uit competitie bij 2 x schuld aan niet uitspelen 

(bestuurlijke maatregel) 

0 3 4 
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Veiligheid scheidsrechters    

Stilzetten van teams wegens onvoldoende 

bescherming scheidrechter (bestuurlijke maatregel) 

33 16 27 

 

2. In het seizoen 2022/’23 zijn er in totaal 1.659 meldingen van wanordelijkheden gedaan. Zie 

hieronder. In de tweede tabel staat het aantal meldingen tot nu toe in het seizoen 2023/’24.    

 

 
 

Er is sprake van meer meldingen dit seizoen. Voor een deel is dat ook het gevolg van de 

verhoogde aandacht die we voor het onderwerp hebben: meer aandacht leidt tot meer 

meldingen. En dat is ook goed. 

De meldingen geven veel inzicht in wat er speelt op en rondom de velden en zalen. Daarnaast 

geven de meldingen richting om te handelen. Elke melding wordt beoordeeld en op basis 

daarvan worden eventueel verdere acties ondernomen. Voorbeeld van acties zijn: (pro) actief 

monitoren van specifieke verenigingen/teams, contact met melder over de melding en daarbij 

advies of opvolging. Hierbij wordt de relatie met de passende afdeling. Uiteraard gaan er ook 

meldingen door naar de aanklager voor verdere behandeling. 

 

3. Om de risicoverenigingen in kaart te brengen hebben wij een aantal jaar geleden een 

methode ontwikkeld waarin we punten toekennen aan clubs a.d.h.v. tuchtzaken. Aan een 

uitspraak is – afhankelijk van de ‘zwaarte’ -  een aantal punten gekoppeld. Op basis van deze 

zogenaamde maluspunten per tuchtzaak krijgt de vereniging een plek in de aanpak risico 

verenigingen.  

 

Met de nieuwe puntentelling verbreden we de scope zodat we verenigingen nog beter in beeld 

brengen. We trekken het proces ook meer naar voren waardoor we verenigingen eerder 

kunnen helpen om verbeteringen aan te brengen en uiteindelijk – na verbeteringen – weer uit 

de aanpak te stromen.  

 

Het bepalen van het aantal punten is grofweg in te delen in twee categorieën: 

o Verenigingsstraf (bijvoorbeeld staking): punten worden bepaald op basis van 

strafcode + geldboete 
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o Individuele straf (bijvoorbeeld iemand slaan): punten worden bepaald op basis van 

strafcode + maanden schorsing 

  
De basis voor welke code + geldboete welk aantal punten oplevert is gelegd rond 2020.  

Inmiddels zijn de boetebedragen anders geworden. Daarnaast is er bijgekomen dat ook vaak 

winstpunten in mindering worden gegeven in ruil voor een lagere boete. Daarom willen we de 

te telling in het seizoen 2024/’25 aanpassen. 

  
Concreet: 

o Geen onderscheid tussen uitspraak en schikking 

o Punt in mindering meetellen als fictieve 100 euro boete 

o Alle strafcodes behandelen zoals 24/98, d.w.z. hoogte maluspunten hangt af van de 

boete 

o Code 2 en 3 zijn toegevoegd bij de strafcodes die meetellen voor de maluspunten 

telling 

o Risicostrafcodes omvat nu alle strafcodes voor individuen én code 22, 24, 25, 29, 30 

en 98 

o Teams uit competitie tellen we mee als een boete van 700 euro.  

  
4. In principe wordt de puntentelling en de ‘ranglijst’ niet nader gecommuniceerd omdat de 

maluspuntenlijst bedoeld is als middel en geen doel op zich is. De puntentelling is voor ons 

intern een indicator wanneer verenigingen uit de pas (gaan) lopen. We kunnen de situatie bij 

de vereniging sneller herkennen en dan (pro)actief onze hulp aanbieden. 

 

Het is dus vooral een richtsnoer voor ons eigen handelen. Bij overschrijding van een bepaald 

puntenaantal treedt de aanpak in werking. Dan zal als eerste stap het gesprek moeten worden 

aangegaan met de betreffende vereniging. Dat gesprek kan direct het instromen in de 

risicoaanpak betreffen met de bijbehorende fases Duiden-sturen-straffen. Het kan ook nog 

beperkt blijven tot een gesprek met een vereniging specifiek gericht op de oorsprong van de 

maluspunten. 

 

Voorgaande laat onverlet dat we het fenomeen van de risicoaanpak en de werkwijze die we 

hanteren wel communiceren. Dat gaan we de komende periode nog meer doen.  

 

• Ingediend door Henk Hoiting 

Vraag: 

Onder “Meer voetballers” wordt bij acties 2024/25 “Impuls O11-O12 BV/AV” genoemd. Waaruit bestaat 

deze impuls en hoe verhoudt die zich tot het rapport “Voor ons voetbal, voor onze voetballers” waarin 

gesteld wordt dat wetenschappelijk bewezen is dat het geen enkele zin heeft selectiebeleid te 

hanteren voor spelers O13 ? 

Reactie: 

De context is dat wij ernaar streven ieder kind op zijn eigen niveau te laten voetballen. In de O11 en 

O12 kan dit nu niet optimaal worden gerealiseerd, omdat voor die categorieën náást 

districtscompetities voor het amateurvoetbal ook een gesloten landelijke competitie voor teams van 

betaald voetbalclubs wordt aangeboden. Daarom onderzoeken we komend jaar de haalbaarheid van 

een “open” competitie. Dat beoogt tevens het vervroegd doorschuiven van teams in de O12 

Hoofdklasse te voorkomen. 
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Vraag: 

Wat houdt, refererend aan het voorgaande punt, “Onderzoek O10 Hoofdklassen” in? 

Reactie: 

Het door verenigingen vervroegd doorschuiven van teams in de O10 Hoofdklasse zet de 

gelijkwaardigheid onder druk. En daarmee het plezier in voetbal. Wij gaan daarom onderzoeken wat 

de beweegredenen van de betreffende verenigingen zijn om daarna processen in gang te zetten hoe 

we hun knelpunten kunnen oplossen. 

Vraag: 

“Sportiviteit en Respect” is een hoofdthema uit de huidige SA, is de inzet van slechts 0,2 mln. voor dit 
thema niet heel erg mager en onvoldoende om de gestelde doelen te bereiken? Gelet op het aan dit 
thema toegekende gewicht steekt dit bedrag wel heel schril af tegen de 17,1 mln (32% van de 
begroting) voor “Een groot toernooi winnen”. 

Reactie: 

De inzet op Sportiviteit en Respect (S&R) beperkt zich niet tot de activiteiten die tegenover het 

genoemde bedrag staan. Zo is Sportiviteit en Respect onderdeel van alle opleidingen die we geven, 

hebben we de aanpak risicoverenigingen, vallen ook de werkzaamheden in het kader van vuurwerk 

eronder en de activiteiten in het kader van de bevordering van de veiligheid van scheidsrechters. Los 

van de aanpak risicoverenigingen hebben veel van de andere werkzaamheden vanuit bijvoorbeeld 

verenigingsadvies een component die gerelateerd is aan S&R. Ook de werkzaamheden in het kader 

van tuchtzaken kunnen we scharen onder S&R.  

De investering van €149.000 is in deze zin een impuls op de acties die we al uitvoeren. Door middel 

van deze extra investering wil de KNVB vooral de acties die we op dit moment al uitvoeren beter 

bekend maken binnen het voetballandschap en de huidige aanpak van risicoverenigingen, vuurwerk 

en veiligheid scheidsrechters doorontwikkelen.  

 

4.2  Begroting amateurvoetbal 2024/’25 

 

• Ingediend door Wim Kiggen 

Vraag:  

Bij de exploitatierekening staan "diverse opbrengsten" ter waarde van €2.390.400,00. Dat is nogal 

wat. Waaruit bestaan deze inkomsten? Hoe structureel zijn deze? 

Reactie:  

De diverse opbrengsten zijn hoofdzakelijk structureel van aard. Deze bestaan onder andere uit de 

DIA-inkomsten, inkomsten Rinus, bijdragen voor het Passend Voetbal en opbrengsten 

trainerslicenties. 

Vraag:   

Het positieve resultaat van vorig jaar zijn gelabeld ondergebracht bij de bestemmingsreserves, zijnde 

€350.000,00 voor futsal en €400.000,00 voor S&R. Daarvoor wordt in de begroting € 229.000,00 

aangewend, € 80.000,00 voor futsal en € 149.000,00 voor S&R. Waar vind ik in de overzichten de 

ophoging van ruim een half miljoen die "overblijft"? 

Reactie: 
In het overzicht van de aanwending bestemmingsreserve wordt het verwachte eindsaldo na seizoen 

2024/’25 weergegeven. Dit eindsaldo is in de jaarrekening terug te vinden onder het eigen vermogen 
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op de balans. De resterende middelen blijven via de bestemmingreserve gelabeld voor de bestemde 

doeleinden.  

 

• Ingediend door Caspar Tondeur 

Vraag: 
Wat is de onderbouwing van de voorgestelde 10% indexatie voor de opbrengsten van boetes? 

Reactie: 

Deze tarieven zijn de afgelopen jaren niet verhoogd/geïndexeerd. De 10% indexatie is gebaseerd op 

de toegepaste indexatie van het seizoen 2023/’24. Het gaat hierbij om boetes voor collectief 

wangedrag van leden vereniging (bijvoorbeeld staken wegens wanordelijkheden), overtredingen 

betreffende organisatie van het spel (bijvoorbeeld niet spelen van een wedstrijd), overtredingen 

betreffende de vereniging KNVB (bijvoorbeeld niet verstrekken van informatie ten behoeve van een 

tuchtrechtelijk onderzoek). 

Tijdens de themasessie van 14 mei 2024 is er gekeken naar de vraag of de 10% voor alles zou 

moeten gelden of dat er daarin gevarieerd zou moeten worden naar de categorie exces. Differentiatie 

wordt gewenst geacht. Ernstiger normschendingen mogen harder worden getroffen. Met dit signaal 

wordt teruggegaan naar het landelijke college van aanklagers. Het landelijk college stelt de boetes 

namelijk vast.  
 

Vraag: 

Waarom wordt er vanuit de bestemmingsreserve geen aanwending gezien van punt 7? Dat betreft 

deels de inzet van de vouchers (zie vraagstelling bij agendapunt 4.1).  

Reactie: 

Het plan “Vrijwilligers binden aan de club” is onder de aandacht. Zie de reactie onder de vraag over de 

vouchers bij agendapunt 4.1.  

 

• Mondeling gesteld door Caspar Tondeur tijdens de themasessie op 14 mei 

Vraag: 

Een risico dat in de jaarrekening door de accountant wordt genoemd zijn de partnerships. Zo kan 

bijvoorbeeld een contract (voortijdig) eindigen. Wordt dit meegenomen in de begroting? 

Reactie: 
Hier wordt in de begroting niet specifiek rekening mee gehouden. Maar relevant is ook dat recent weer 

contracten zijn verlengd en de inkomsten structureel (stijgend) zijn.  

Toegezegd wordt een overzicht te verstrekken aan de ledenraad met de looptijd van de afspraken met 

onze partners.  

• Ingediend door Henk Bolhaar 

Vragen 

1. Wat is het bedrag voor heffingen en wat voor tuchtzaken. 

2. Graag een kosten/batenanalyse m.b.t. tuchtzaken (wat zijn de diverse kostenposten en 

daarvoor geraamde bedragen, hoeveel fte’s zijn er voor tuchtzaken). 
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Toelichting 

Voor tuchtzaken en heffingen is een totaalbedrag van € 4.423.100 opgenomen. In de toelichting staat 

dat er door een hogere werkdruk o.a. bij de afdeling tuchtzaken een uitbreiding van de formatie heeft 

plaatsgevonden.  

Het is mij opgevallen dat de afhandeling van tuchtzaken vaak 2 tot 3 maanden in beslag neemt. Ook 

vanuit clubs hoor ik frustraties over lange afdoeningstermijnen. De hoge werkdruk bij de afdeling 

tuchtzaken heeft hier ongetwijfeld mee te maken. Het is in het belang van alle betrokkenen dat de 

behandeling van een tuchtzaak hooguit enkele weken duurt. Een goed en sportief verloop van de 

(fase)competities is hiermee gediend. Aan de spelers en clubs wordt slechts een korte reactietermijn 

gegeven en zij mogen dan ook een korte behandelingstermijn van de KNVB verlangen. Mijn indruk is 

dat de opbrengst van de tuchtzaken hoger is dan de kosten van behandeling. Ik pleit er daarom voor 

de formatie in overeenstemming te brengen met de middelen die van tuchtzaken worden verkregen. 

Die zijn volgens mij ook bedoeld om de kosten van de behandeling te dekken. 

Reactie: 

1. Er is binnen het amateurvoetbal geen sprake van heffingen. De term Tuchtzaken/Heffingen 

wordt gebruikt om aansluiting te houden met de terminologie in de geconsolideerde 

jaarrekening van de vereniging KNVB (en Betaald voetbal). In Betaald voetbal is er wel sprake 

van heffingen. 

2. Tijdens de bijeenkomst op 14 mei is op dit punt nader ingegaan. Kort samengevat geldt:  

In de voorliggende begroting is geïnvesteerd in het aantal FTE's op de afdeling Tuchtzaken 

om enerzijds de werkdruk te verlagen en anderzijds de doorlooptijd te verkorten. Daarnaast 

worden procesverbeteringen onderzocht/doorgevoerd. In het komend seizoen (2024/’25) doen 

we verdiepend onderzoek en zal tot een verder plan van aanpak worden gekomen.  

Oranje Leeuwinnen 

Vraag 

Waarom zijn de inkomsten uit TV-gelden lager dan in de begroting en prognose 2023/24, terwijl er in 

2024/25 1 wedstrijd meer is en de inkomsten uit kaartverkoop wel veel hoger zijn geraamd. 

Toelichting 

T.o.v. de begroting 2023/24 is bij de kaartverkoop € 564.000 en t.o.v. de prognose € 294.800 meer 

geraamd. Bij de TV-gelden is dit € 136.700 (begroting) respectievelijk € 632.500 (prognose) minder. 

Reactie: 
De TV-gelden zijn lager doordat het wedstrijdprogramma van het Nederlands Elftal (v) 4 

oefenwedstrijden bevat. Oefenwedstrijden brengen minder TV-gelden op. De EK kwalificatie vindt 

deze zomer plaats. Er is een mogelijkheid dat er moet worden gespeeld in een play-off serie einde van 

dit kalenderjaar, maar in principe gaan we uit van een rechtstreekse plaatsing in juli (eerste 2 gaan 

naar EK '25) en dus spelen we in de aanloop naar het EK daardoor meer oefenwedstrijden.  

• Ingediend door Henk Hoiting 

Vraag 

In het verslag van de najaarsvergadering 2023 wordt aangegeven dat de groei van het aantal 
senioren afvlakt. Waarop is de toenamen met ruim 5000 seniorleden gebaseerd en is dit niet erg 
optimistisch? (ook kijkend naar de aantallen in de voorgaande jaren en de prognose voor dit seizoen) 
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Reactie: 
Deze aanname is gebaseerd op de meest recente inzichten van het aantal seniorenleden. Een stijging 
van 0,8% ten opzichte van de prognose 2023/'24 wordt realistisch geacht. 

Vraag 

Waarom is er gekozen voor een verhoging van 10% van de opbrengsten van boetes ingevolge het 
Handboek tuchtzaken en welke boetes betreft het hier? 

Reactie: 
Zie ook antwoord op soortgelijke vraag hierboven.  

Deze tarieven zijn de afgelopen jaren niet verhoogd/geïndexeerd. De 10% indexatie is gebaseerd op 
de toegepaste indexatie van het seizoen 2023/’24. Dit betreft boetes voor collectief wangedrag leden 
vereniging (bijvoorbeeld staken wegens wanordelijkheden), overtredingen betreffende organisatie van 
het spel (bijvoorbeeld niet spelen van een wedstrijd), overtredingen betreffende de vereniging KNVB 
(bijvoorbeeld niet verstrekken van informatie ten behoeve van een tuchtrechtelijk onderzoek). 

Vraag 

De personeelskosten stijgen met 6%, onder andere door uitbreiding van de formatie. Hoeveel fte's 
komen er bij en wat is het totale aantal fte's voor het av uitgesplitst naar vaste en tijdelijke contracten? 

Reactie: 

Op de stijging van de personeelskosten is specifiek ingegaan tijdens de sessie van 14 mei. De behelst 
inderdaad meer dat de uitbreiding van de het aantal FTE. Voor wat betreft de gevraagde uitsplitsing: 

• FTE's 2023/’24: 233,7 FTE, waarvan 29% bepaalde tijd contracten. 

• FTE's 2024/’25: 238,0 FTE, waarvan 30% bepaalde tijd contracten. 

Vraag 

Er wordt gesteld dat het Nederlands elftal (v) meer thuiswedstrijden gaat spelen dan vorig seizoen. 
Terwijl er nog sprake is van een doorlopend contract dalen de begrote inkomsten uit tv-gelden met € 
136.700,- ten opzichte van de begroting 23/24 en met 50% ten opzichte van de prognose 23/24. Hoe 
valt dit te verklaren? 

Reactie: 
Dit is het gevolg van de afspraken uit het TV-contract waarin de vergoeding gebaseerd is op de soort 
wedstrijd en de tegenstander. Zie ook antwoord op soortgelijke vraag hiervoor.  

Vraag 

Kosten wedstrijdzaken. Waarom dalen de kosten van de scheidsrechterszaken ten opzichten van 
zowel de begroting als de prognose 23/24? 

Reactie: 
De kosten zijn nagenoeg gelijk aan begroting en prognose 2023/’24. Het verschil wordt veroorzaakt 
door lagere kosten vanuit het Plan Arbitrage, hier staat een (lagere) aanwending vanuit de 
bestemmingsreserve tegenover. In het seizoen 2023/’24 was er sprake van eenmalige kosten. 

Vraag 

De reserve voor het stimuleren, opleiden en ontwikkelen jeugdkader is uitgeput, maar het programma 
wordt voortgezet ten laste van de reguliere begroting. Om welk bedrag gaat het hierbij? 

Reactie: 
De kosten voor het welkomstprogramma zijn begroot op € 250.000. 
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Vraag 
Er wordt € 149.000,- aangewend ten bate van Sportiviteit uit de bestemmingreserve hiervoor. Er is 
echter afgesproken dat in overleg met de ledenraad bezien zou worden op welke wijze die reserve 
ingezet wordt. Waarom wordt er nu uit deze reserve geput zonder overleg met de ledenraad en 
waarvoor wordt dit bedrag ingezet? 

Reactie: 
Dit bedrag is opgenomen omdat de verwachting is dat er sprake is van kosten vanuit het Plan 
Sportiviteit & Respect dat op dit moment in ontwikkeling is. Conform afspraak zal over de kaders 
overleg worden gepleegd met de ledenraad alvorens tot uitgave wordt gekomen.  

 

6.1 AV – RTA en RWA: Uitspeelvoorwaarden door het bestuur amateurvoetbal laten  

  vaststellen 

 

• Ingediend door Henk Bolhaar 

Opmerking 

In artikel 23 RWA is de tekst in het nieuwe lid 1 een dubbeling met die in het nieuwe lid 3, sub b: zal 

dat laten doen onder door hem te bepalen voorwaarden. 

Reactie: 
Lid 1 van artikel 23 RWA kan inderdaad worden geschrapt (waardoor alle andere leden moeten 
worden hernummerd).  
Vraag 
Waarom worden in lid 3, sub d waarschuwingen gegeven in het gespeelde gedeelte van een niet 
uitgespeelde wedstrijd niet geregistreerd en is een veldverwijdering wel van kracht. 

Reactie: 
Het gaat in dit geval om het volledig opnieuw spelen van een wedstrijd. Het lijkt dan niet logisch dat 

gele kaarten die zijn gegeven in een wedstrijd die volledig opnieuw wordt gespeeld, toch blijven staan. 

Bij rode kaarten gaat het om ernstigere vergrijpen waarbij een straf wordt opgelegd door een 

tuchtrechtelijk orgaan. Doen alsof die niet hebben plaatsgevonden, past daarbij niet. 
 
In het betaald voetbal geldt dezelfde regeling.   

 

6.6 AV – RTA: artikelen die zien op samenstelling en werkwijze van één commissie van    

  beroep 

• Ingediend door Henk Bolhaar 

Opmerking 

In artikel 98, lid 3, sub b staat nog ‘commissies’ i.p.v. ‘commissie’. 

Reactie: 
Klopt, moet commissie zijn. Die wijziging wordt doorgevoerd.  
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• Ingediend door Henk Hoiting 

Vraag: 
Betekent de instelling van een landelijke commissie van beroep niet dat leden of verenigingen die 
beroep aantekenen met grote reisafstanden te maken krijgen en is daar in de besluitvorming rekening 
mee gehouden? 

Reactie: 
Eén commissie betekent niet dat mondelinge behandelingen ook op één plek (Zeist) plaatsvinden. Het 

uitgangspunt blijft om landelijke spreiding in de leden van de commissie van beroep te hebben en bij 

het plannen van een mondeling onderzoek wordt altijd gekeken naar de locatie van de betrokken 

verenigingen. 

 

6.7 AV – RTA: Artikel 38, Voorwaardelijke straf 

• Ingediend door Caspar Tondeur 

Vraag: 
Wat is de rationale van de wenselijkheid om het in mindering brengen van winstpunten toe te kunnen 

passen op de ranglijst van daaropvolgende competities? Dit lijkt mij niet wenselijk.  

Reactie: 
Het kan zijn dat een straf pas definitief is na afloop van de competitie of het seizoen. Het lijkt dan 

logisch dat deze straf ten uitvoer kan worden gelegd in het nieuwe seizoen. Anders zou geen sprake 

meer zijn van een punitief karakter van de straf.  

Als deze straf eerder in het seizoen wordt opgelegd, zal dit op de ranglijst van de lopende competitie 

worden toegepast.     

 

6.8 AV – RTA: Artikel 45, Algemeen 

 

• Ingediend door Henk Hoiting 

Vraag: 
Vraag is wie dient te melden dat de beslissing van de scheidsrechter om een waarschuwing te geven 
onjuist is en een zwaardere straf of zijn plaats is en op welk bewijs zal dat gebaseerd zijn. 

Reactie: 
Gezien de vraag, lijkt dit alleen over de B categorie te gaan. Er is sprake van een begin van de 

tuchtrechtelijke procedure waarop artikel 45 RTA van toepassing is. Op basis van de aangifte zal 

vervolgens onderzoek worden gedaan en dus een dossier worden gevormd op grond waarvan een 

besluit zal worden genomen. 
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6.15  AV – RWA: Artikel 25, Formaliteiten na de wedstrijd 

 

• Ingediend door Henk Hoiting 

Vraag: 

Dit artikel is in de najaarsvergadering in 2023 ook aangepast. Toen heb ik opgemerkt dat de term 
“beschikbare gegevens” niet correct is en vervangen zou dienen te worden in “Benodigde of vereiste 
gegevens” Dat zou overgenomen worden, maar blijkt niet gebeurd te zijn. 

Verder heb ik grote bedenkingen bij de voorgestelde procedure. Want wat gebeurt er als een 
aanvoerder/teamleider niet akkoord gaat met de door de arbiter ingevulde gegevens, bijvoorbeeld uit 
onvrede met een gele of rode kaart of om een wissel te willen wijzigen? Dan heb ik het nog niet over 
de B-categorie, waar teams soms al vertrokken zijn voordat de scheidsrechter het mDWF in heeft 
kunnen vullen. Ben dan ook bang dat dit veel werk gaat opleveren, zowel voor de scheidsrechter als 
voor de arbeidsorganisatie. 

Reactie: 
In lid 1 onder b. lijkt het inderdaad logischer aan te sluiten bij de terminologie in sub a. en dus om 

‘beschikbare’ te vervangen door benodigde. 
 
Indien de gegevens correct zijn, moet men accorderen. Het gaat in dezen om een reglementaire 

verplichting. En niet of men het eens was met een gele of rode kaart. Dat is immers aan de 

scheidsrechter.     

6.19 AV – LAV: Aanpassing licentie-eis 2A 

• Ingediend door Caspar Tondeur 

Vraag: 
Waarom wordt de UBO-eis geschrapt? 

Reactie: 
Omdat bij verenigingen de UBO-eis niet of nauwelijks betekenis/toegevoegde waarde heeft, mede 

aangezien de bestuurders de (pseudo) UBO's zijn.  
 

8.  Rondvraag 

• Mondeling gesteld door Erwin Visser tijdens de themasessie op 14 mei 2024 

Opmerking 

We weten dat scheidsrechters stoppen na verbaal en/of fysiek geweld. Dit raakt de strategische 

agenda. Appèl is om te kijken naar de zaken die worden geseponeerd die dit soort strategische 

thema’s raken.   

Reactie:  

Dit punt zal onder de aandacht worden gebracht bij de afdeling tuchtzaken. Tegelijk doen we dat in de 

wetenschap dat sepot van zaken altijd een dragende grond heeft.   
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• Initiatiefvoorstel ingediend door Henk Hoiting en Henk Douwsma 

Op 8 mei 2024 is door Henk Hoiting en Henk Douwsma via de mail een initiatiefvoorstel ingediend. 

Klik hier voor het initiatiefvoorstel.  

Reactie:  

Naar aanleiding van het initiatiefvoorstel is er contact geweest met de betreffende ledenraadsleden. 

Wij kennen de casus die direct aanleiding gaf tot de voorstellen. Het is ook goed om naar de 

reglementen, straffen en bevoegdheden te kijken. We herkennen in die zin de grondgedachten van 

het voorstel. Tegelijk geldt dat het goed is daarnaar nog eens goed te kijken. Ook om te voorkomen 

dat we te haastig tot aanpassing wordt gekomen. Daarbij speelt een rol dat het voorstel uiteindelijk 

meer reglementen raakt dan in het voorstel zijn betrokken. Hierover hebben we ook gesproken met de 

initiatiefnemers.  

Gelet op het voorgaande wordt voorgesteld dat e.e.a. nog eens grondig wordt uitgezocht en gewogen. 

In overleg met de initiatiefnemers zullen we dat na de zomer kunnen bepalen wat de juiste keuzes 

zijn. Indien aan de orde kan dan in de najaarsvergadering 2024 een voorstel worden geagendeerd.  

 



INITIATIEFVOORSTEL TOT REGLEMENTSWIJZIGING.

Het initiatiefvoorstel is tweeledig en voorziet enerzijds in de mogelijkheid dat het bestuur 
amateurvoetbal na afloop van het seizoen op eigen verzoek van een vereniging  een 
standaardelftal van die vereniging in het volgende seizoen indeelt in de laagste klasse der 
standaardelftallen in het betreffende district op de huidige speeldag van die vereniging.
Anderzijds beoogt het voorstel dat een vereniging waarvan het standaardelftal uit de competitie 
genomen wordt in het daaropvolgende seizoen ingedeeld wordt in de laagste klasse der 
standaardelftallen in het betreffende district in plaats van in de naast lagere divisie of klasse.

Dit zou gerealiseerd kunnen worden door:

1. toevoeging van een lid aan artikel 10 van het Reglement wedstrijden amateurvoetbal 
waarmee het bestuur amateurvoetbal op verzoek van een vereniging een eerste elftal in de
laagste klasse der standaardelftallen kan plaatsen uitkomend op de huidige speeldag van 
die vereniging.

2. aanpassing van het Reglement tuchtrechtspraak amateurvoetbal door in artikel 35 lid 1 op 
te nemen dat “de consequentie voor het uit de competitie nemen van een standaardelftal 
plaatsing in de laagste klasse der standaardelftallen tot gevolg heeft”  of door deze 
bepaling in een toe te voegen lid van art. 35 op te nemen.

TOELICHTING OP HET INITIATIEFVOORSTEL 

Aanleiding: In april van dit seizoen gaf vv Jubbega aan zijn eerste elftal, uitkomend in de              
1e klasse I, terug te willen trekken uit de competitie. Reden hiervoor was dat deze vereniging een 
andere koers wil varen, waarbij er geen spelers meer van buitenaf worden aangetrokken, maar het
eerste elftal weer dient te bestaan uit spelers die door de vereniging zelf opgeleid zijn. Gevolg 
daarvan is dat het 1e elftal daardoor in seizoen 2024-2025 het niveau van de 1e klasse niet aan 
kan, zodat het bestuur wil dat dit team in een lagere klasse gaat uitkomen. Op basis van de 
reglementen wordt het eerste elftal, indien men in de A-categorie wil uitkomen, in dat seizoen 
echter ofwel ingedeeld:

1. op basis van de ranglijst aan het eind van het huidige seizoen, waardoor vv Jubbega 1 als 
het niet degradeert volgend seizoen weer in de 1e klasse ingedeeld wordt of in de tweede 
klasse zondag als het elftal wel degradeert. 

2. in de vijfde klasse op zaterdag, indien de vereniging er voor kiest van speeldag te 
veranderen. 

Hoewel Jubbega 1 momenteel in een gemengde competitie speelt, is de zondag van origine de 
speeldag voor de senioren en dat wil men graag zo houden, zodat wisselen van speeldag om op 
zaterdag in de 5e klasse te spelen geen optie is voor de vereniging. Omdat het eerste elftal 
waarschijnlijk niet (rechtstreeks) degradeert is er reglementair geen mogelijkheid om in een lagere 
klasse op zondag ingedeeld te worden indien men in de A-categorie wil blijven uitkomen.

Gevolg van deze situatie is dat vv Jubbega er voor gekozen heeft om, nu het eerste elftal niet 
teruggetrokken kan worden uit de competitie, de resterende 5 wedstrijden niet te spelen. 
Waarschijnlijk in de hoop dat het bestuur amateurvoetbal op basis van art. 12 lid 2a het eerste 
elftal van vv Jubbega uit de competitie neemt, waarna het team op basis van art. 35 lid 1 van het 
reglement tuchtrechtspraak amateurvoetbal volgend seizoen in de tweede klasse op zondag 
ingedeeld zal worden. 

De keuze van vv Jubbega om de resterende wedstrijden in de lopende competitie niet te spelen, 
kan beschouwd worden als een breekijzer om te realiseren wat op grond van de huidige 



reglementen niet mogelijk is. Het is vervolgens aan het bestuur amateurvoetbal om te beslissen of 
vv Jubbega wegens herhaaldelijk niet op komen dagen uit de competitie genomen wordt, hetgeen 
grote gevolgen heeft voor de ranglijst omdat er dan uitslagen van 19 wedstrijden geschrapt 
worden, of om dat niet te doen. Gevolg van de laatste keuze is dat vv Jubbega indien hun keuze 
niet leidt tot degradatie, komend seizoen wederom ingedeeld wordt in de eerste klasse. Gelet op 
het verwachte kwaliteitsgebrek van het team zal dat betekenen dat de ambitie van de KNVB om 
spannende competities te organiseren met zo weinig mogelijk grote uitslagen, geweld aangedaan 
wordt. Men kan stellen dat dit de straf voor vv Jubbega is voor het jarenlang aantrekken van 
spelers van buitenaf. Maar ook al omdat het reglementair niet verboden is om dat te doen en er 
door de KNVB niet gehandhaafd wordt op het onrechtmatig belonen van spelers,  zijn wij van 
mening dat er reglementaire mogelijkheden moeten zijn om een inkeerkeuze als die van Jubbega 
mogelijk te maken. Daarmee wordt voorkomen  dat een vereniging in zo'n situatie er voor kiest om 
niet te spelen om uit de competitie genomen te worden waardoor het hele competitieverloop 
herschreven moet worden.

Daarom stellen wij voor om het Reglement wedstrijden amateurvoetbal zodanig te wijzigen dat het 
bestuur amateurvoetbal de mogelijkheid heeft om een standaardelftal op eigen verzoek in een 
volgend seizoen in te delen in de laagste klasse voor standaardelftallen in het betreffende district. 
Het betreft hier een bevoegdheid van het bestuur amateurvoetbal, geen verplichting.

Daarnaast stellen wij voor om het Reglement tuchtrechtspraak amateurvoetbal zodanig te wijzigen 
dat een standaardelftal dat door het Bestuur amateurvoetbal uit de competitie genomen wordt 
wegens herhaaldelijk niet op komen dagen voor het spelen van geplande wedstrijden, 
teruggeplaatst wordt naar de laagste klasse der standaardelftallen in het betreffende district in 
plaats van plaatsing in de eerstvolgende lagere klasse.

7 mei 2024

Henk Douwsma
Henk Hoiting
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VOORJAARSVERGADERING 2024 LEDENRAAD AMATEURVOETBAL 

AGENDAPUNT BESLUIT 

AANVULLENDE MEDEDELING 
TER VERGADERING: 
INITIATIEFVOORSTEL 

Naar aanleiding van de situatie bij VV Jubbega is er een initiatiefvoorstel ingediend. Via de V&A 
is daarop gereageerd. In afstemming met de indieners: 

Toegezegd is dat e.e.a. nog eens grondig wordt uitgezocht en gewogen. In overleg met de 
initiatiefnemers zal na de zomer bepaald worden wat de juiste keuzes zijn. Indien aan de orde 
kan dan in de najaarsvergadering 2024 een voorstel worden geagendeerd. Dit met in 
achtneming van het gestelde in de V&A, als ook het ter vergadering toegezegde betrekken van 
prevalentie en de redelijkheid & billijkheid van de wensen om tot aanpassing te komen.  

3. VERSLAG LEDENRAAD 25 
NOVEMBER 2023 

Met inachtneming van de opmerking ter vergadering dat op pagina 1 van het verslag ‘CO4H’ 
wordt veranderd in ‘CO4D’ stelt de vergadering het verslag, inclusief de actielijst en 
besluitenlijst, van de vergadering van 25 november 2023 vast.  

4. SEIZOEN 2024/’25 4.1 KNVB Strategisch Plan 2022 – 2026: Stand van zaken inclusief seizoensplan 2024/’25 
Met inachtneming van de toezegging ter vergadering dat het gaat om ‘voetbal is vuurwerkvrij’ 
en niet om ‘amateurvoetbal is vuurwerkvrij’ wordt het seizoensplan 2024/’25 vastgesteld.  

4.2 Begroting amateurvoetbal 2024/’25  
Ter vergadering wordt de toezegging gedaan om een kosten/ batenanalyse met betrekking tot 
tuchtzaken te verstrekken aan de ledenraad.  

De vergadering stelt de begroting amateurvoetbal 2024/’25, inclusief de tarievensheet, vast.  
De vergadering neemt kennis van de verandering van de plannen die ter invulling van de 
bestemmingsreserve Clubs waren bedacht (verstrekken van vouchers t.b.v. opleidingen) en 
stemt in met het alternatieve plan om vanuit die bestemmingsreserve €200.000 euro aan te 
wenden voor het organiseren van drie Congressen voor Clubbestuurders in het seizoen 
2024/’25. De vergadering stemt in met het voorstel dat met betrekking tot het resterende deel 
(€600.000) door de directie plannen ontwikkeld worden die alvorens tot effectuering over wordt 
gegaan in de werkconferentie van oktober 2024 met de ledenraad zullen worden besproken.   

5. AGENDA 
BONDSVERGADERING 
[WAARVAN IN IEDER GEVAL HIER TE 

BEHANDELEN] 

Met inachtneming van de toezegging ter vergadering bij agendapunt 5.8 dat de notitie zoals 
opgesteld door Henk Bolhaar wordt meegenomen in het procesvoorstel om de 
benoemingsprocedure van de bondsvoorzitter te evalueren, heeft de vergadering kennis 
genomen van de volgende agendapunten:  

5.1 Verslag bondsvergadering 18 december 2023 

5.2 KNVB Strategisch Plan 2022 – 2026  

5.3 Toetredersregeling betaald voetbal  

5.4 Financiën  

      5.4.1 Begroting seizoen 2024/’25 

5.5 Verslag bondsbestuur eerste seizoenshelft 2023/’24 

5.6 Reglementaire aangelegenheden  

      5.6.1 Voorstellen tot aanpassing van de statuten en de reglementen 

         5.6.1.1 Statuten – artikel 12: termijn kandidaatstelling bondsvoorzitter  

         5.6.1.2 Statuten – artikel 31 en 30: screening in het kader van invoering Reglement  
         Voetbalagenten  

         5.6.1.3 Reglement bondsvergadering: screening in het kader van invoering  
         Reglement Voetbalagenten  

         5.6.1.4 Reglement bondsvergadering: screening in het kader van wijziging Onder 18 
         in Onder 19  

         5.6.1.5 Reglement bondsvergadering: screening in het kader van naamswijziging: 
         zaalvoetbal wordt futsal  

5.7 Benoeming commissieleden 
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     5.7.1 Onderzoekscommissie integriteit 

5.8 Benoeming bondsvoorzitter 

9. REGLEMENTAIRE 
AANGELEGENHEDEN 

Ter vergadering worden de volgende toezeggingen gedaan en opmerkingen gemaakt: 

• Bij agendapunt 6.1, artikel 23 (RWA), wordt lid 1 geschrapt.

• Bij agendapunt 6.14 wordt onder a ‘of’ geplaatst achter ‘heeft gespeeld;’.

• Bij agendapunt 6.15 een publiciteitscampagne om de regelgeving onder de aandacht
te brengen.

Met inachtneming van het bovenstaande stemt de vergadering in met de voorgestelde 
wijzigingen bij agendapunt 6.1 tot en met 6.20.  

6.1 AV – RTA en RWA: Uitspeelvoorwaarden door het bestuur amateurvoetbal laten 
vaststellen  
6.2 AV – RTA: Voorwaardelijke straffen ook door de aanklager laten omzetten in 
onvoorwaardelijke straffen 
6.3 AV – RTA: Aanpassing geregistreerde waarschuwing door de aanklager aan de 
arbeidsorganisatie mandateren 
6.4 AV – RTA: Verruimen mogelijkheden aanklager voor toepassing van bijzondere 
bevoegdheden 
6.5 AV – RTA: Niet-spelen van wedstrijden anders behandelen in de categorie B 
6.6. AV – RTA: artikelen die zien op samenstelling en werkwijze van één commissie van 
beroep 
6.7 AV – RTA: Artikel 38, Voorwaardelijke straf 
6.8 AV – RTA: Artikel 45, Algemeen 
6.9 AV – RTA: Artikel 66, De oproeping 
6.10 AV – RTA: Artikel 80, Bewijsmiddelen 
6.11 AV – RTA: Artikel 82, Strafmaat 
6.12 AV – RTA: Artikel 84, Inhoud uitspraak 
6.13 AV – RTA: Artikel 96, Beraadslaging en uitspraak van de commissie van beroep 
6.14 AV – RWA: artikel 12, Het uit de competitie halen van een team 
6.15 AV – RWA: Artikel 25, Formaliteiten na de wedstrijd 
6.16 AV – RWA: Artikel 17, Verplichting tot spelen 
6.17 AV – RWA: Artikel 26, Voorwaarden voor het deelnemen aan wedstrijden 
6.18 AV – RWA: Wijziging artikel 6 en 28 
6.19 AV – LAV: Aanpassing licentie-eis 2A 
6.20 AV – Screening in het kader van naamswijziging: zaalvoetbal wordt futsal 

10. (HER)BENOEMINGEN 7.1 Benoeming nieuw technisch voorzitter ledenraad amateurvoetbal 
De vergadering stemt in met de benoeming van de heer Ber Damen als nieuwe technisch 
voorzitter van de ledenraad amateurvoetbal voor de reglementaire termijn van 3 jaar.  

7.2 (Her)benoemingen tuchtorganen amateurvoetbal  
De vergadering stemt in met de (her)benoemingen van de genoemde leden van de 
tuchtrechtelijke organen amateurvoetbal conform vastgestelde rooster.   

7.2.1 Herbenoeming landelijk hoofdaanklager 
De vergadering stemt in met de herbenoeming van de heer R. Krijtenburg tot voorzitter van het 
landelijk college van aanklagers tot en met 30 juni 2026.  

7.2.2 Herbenoeming landelijk voorzitter tuchtcommissie 
De vergadering stemt in met de herbenoeming van de heer R. Tamourt als voorzitter van de 
landelijke tuchtcommissie tot en met 30 juni 2027.  

7.2.3 Herbenoeming voorzitter tuchtcommissie Noord/Oost 
De vergadering stemt in met de herbenoeming van mevrouw C.K. ten Cate als voorzitter van 
de tuchtcommissie Noord/Oost.  

7.2.4 Benoeming voorzitter tuchtcommissie Zuid 
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De vergadering stemt in met de benoeming van de heer M. van Essen tot voorzitter van de 
Tuchtcommissie Zuid.  

7.2.5 Benoeming voorzitter commissie van beroep 
De vergadering stemt in met de benoeming van de heer R.J. van Beusekom tot voorzitter van 
de commissie van beroep.  

7.2.6 (Her)benoemingen leden beroepscommissie licentiezaken amateurvoetbal 
De vergadering stemt in met de herbenoeming van de heer J. Vredevoogd en R. Westra als lid 
van de beroepscommissie licentiezaken amateurvoetbal tot en met 30 juni 2027.  

De vergadering stemt daarnaast in met de benoeming van de heer S. van Wijk als lid van de 
licentiecommissie amateurvoetbal voor een periode van drie jaar.  



Actielijst - Ledenraad Amateurvoetbal
Actie Afkomstig uit Datum vergadering Status Laatst bijgewerkt Deadline Opmerkingen

Visie op differentiatie contributie voor verenigingsvrijwilligers en 
hoe om te gaan met het bondslidmaatschap

Voorjaarsvergadering 
2018 26-5-2018 Mee bezig 22-11-2024

Gegeven de relatie met de discussie over het financiële beleid en de onder de 
strategische pijler "meer voetballers'  aangekondigde visie op 
lidmaatschapsverbanden, wordt dit betrokken bij het nieuwe kader financieel 
beleid. In dat traject zullen financiële implicaties van contributies en 
lidmaatschapsvormen worden meegenomen. 

Voortgang communicatie/positionering LR
Najaarsvergadering 2021, 
agendapunt 12 4-12-2021 Mee bezig 21-11-2024 2025

Onderwerp is meegenomen tijdens de werkzaamheden van de Commissie 
Functioneren Ledenraad. In het najaar van 2022 is er kennisgenomen van de 
eindrapportage van deze Commissie en is er ingestemd met de aanbevelingen 
vanuit de Commissie. Deze aanbevelingen, waaronder positionering en primaire 
positie belangenorganisaties , zijn tijdens een extra bijeenkomst met de 
ledenraad op 9 mei 2023 aan een nieuwe tijdlijn gekoppeld. Wegens gesprekken 
binnen de ledenraad wordt van de tijdlijn afgeweken en wordt de focus eerst 
gelegd op het maken van een situatieanalyse ('foto') van het bestuurlijke model 
AV.  

Uitwerken KNVB Strategisch Plan 2022-2026. Waaronder kijken 
naar uitwerking samenwerking tussen de verenigingen 
aangaande meisjes en- vrouwenvoetbal. 

Voorjaarsvergadering 
2022, agendapunt 5 18-6-2022 Mee bezig 22-11-2024

Voorjaar 
2025

Samenwerking tussen verenigingen op het gebied van meisjes- en 
vrouwenvoetbal wordt in de strategie vrouwenvoetbal 2022 - 2026 (weer) 
opgenomen. Verdere uitwerking hiervan volgt. In lijn met de toezegging uit de 
voorjaarsvergadering van 2022 wordt er in de werkconferentie van februari 2024 
samen met de ledenraad gekeken naar acties die op het punt van samenwerking 
kunnen worden gezet. In overleg met het ledenraadslid dat dit actiepunt heeft 
aangedragen is er besloten dit niet bij de werkconferentie in februari 2024 te 
betrekken. Het onderwerp vrouwenvoetbal wordt geagendeerd voor de 
werkconferentie van februari 2025. 

Het bondsbestuur komt met een visie over de positionering van 
de vertegenwoordigde elftallen, zowel mannen als vrouwen. 

Najaarsvergadering 2022, 
agendapunt 7 18-6-2022 Mee bezig 22-11-2024 2024

In de bondsvergadering van juni 2023 is door de bondsvoorzitter aangegeven dat 
er aan de visie wordt gewerkt en dat het lastig is aan te geven wanneer het 
voorstel precies kan worden verwacht. In 2024 zal er in ieder geval een update 
worden gegeven. 



Inzicht geven aan de ledenraad op acties vanuit de KNVB 
Academie

V&A Najaarsvergadering 
2023 25-11-2023 Mee bezig 22-11-2024 2025

Tijdens een werkconferentie zullen de (recente) ontwikkelingen bij de academie 
worden geagendeerd. In lijn met het Strategisch plan worden daar veel stappen 
gezet. In de werkconferentie van oktober 2024 is toegezegd in te gaan op de 
Koers Academie tijdens de werkconferentie van februari 2025. 

Ambitite circulariteit (met betrekking tot duurzame 
kunstgrasalternatieven)

V&A Voorjaarsvergadering 
2024, agendapunt 2.2 25-5-2024 Mee bezig 22-11-2024 Najaar 2024

Zoals in de agenda van de voorjaarsvergadering 2024 aangegeven verwachten we 
in de komende periode meer informatie te hebben over de samenwerking tussen 
overheid, markt en sport op het gebied van circulariteit. Als dat er is zal er een 
update geplaatst worden op SharePoint. Daarin proberen we dan ook exacter de 
aantallen van velden en kosten te vermelden. 

Kosten/ batenanalyse met betrekking tot tuchtzaken
Voorjaarsvergadering 
2024, agendapunt 4.2 25-5-2024 Mee bezig 6-12-2024 2025

Ten aanzien van tuchtzaken wordt gewerkt aan een plan van aanpak dat 
structurele oplossingen moet bieden aan de toenemende druk op (de afdeling) 
tuchtzaken. Er wordt in die context een kosten/ batenanalyse gemaakt als het 
gaat om de het aanpakken van de werkdruk op de afdeling tuchtzaken. 

Gevraagd of het mogelijk is om in kaart te brengen welk deel van 
de kosten van de KNVB worden besteed aan het daadwerkelijk 
organiseren van het amateurvoetbal. 

Themasessie van de 
jaarrekening 2022/’23 13-11-2023 Mee bezig 22-11-2024

Voorjaar 
2025

Tijdens de themasessie in het kader van de begroting is de vraag gesteld of het 
mogelijk is om inzichtelijk te maken welke kosten er besteed worden aan het 
daadwerkelijk organiseren van het amateurvoetbal. Hierbij gaat het om het 
organiseren van de ‘core business’ (bijvoorbeeld het organiseren van wedstrijden 
etc.). Er zal naar gekeken worden. 

Verstrekken aantal niet-spelende leden (peildatum 1 oktober 
2024)

Werkconferentie oktober 
2024 5-10-2024 Mee bezig 22-11-2024 Najaar 2024

Tijdens de presentatie van de 2-meting wordt gevraagd naar het aantal niet-
spelende leden. Dit aantal wordt verstrekt. 

Verstrekken aantal tuchtzaken m.b.t. vuurwerk na versturen 
waarschuwingsbrief. 

Werkconferentie oktober 
2024 5-10-2024 Mee bezig 22-11-2024 Najaar 2024

Tijdens de presentatie wordt aangegeven dat er waarschuwingsbrieven naar 
verenigingen worden gestuurd wanneer er vuurwerk is afgestoken. Er wordt 
gevraagd in hoeveel van de gevallen er na een waarschuwingsbrief alsnog een 
tuchtzaak volgt bij een vereniging. Toegezegd wordt dit overzicht te verstrekken.  

Uitgangspunten ledenraad/ media worden gedeeld. 
Werkconferentie oktober 
2024 5-10-2024 Mee bezig 22-11-2024 Najaar 2024

Tijdens de werkconferentie wordt er ingegaan op de directe contacten die er 
soms is tussen media en ledenraadsleden. In het verleden zijn hierop een aantal 
uitgangspunten opgesteld. Deze worden nogmaals met de ledenraad gedeeld.
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